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33. Name DALE PARKS
Sex Male .
Race White ;
Age 35 years
Height 5r10r-5'11"
Weight 160-170 pounds
Hair Dark brown
Position Inhalation therapist,
b7 & R
34. Name BURRELL WILSON
Sex Male
Race Negro
Age 20 years
Height 5111v-6" 7 ’
Weight 160 pounds i L!
Hair Black \
Position Wood crew; possible reserve
security man ’
Whereabouts Possibly in Georgetown,
Guyana :
) 35. Name CLARE JANARO
o Sex Female
Race White
] Age 45 years
- Height 54
- Weight 240 pounds
: Hair Dark brown
Build Heavy
Position Operated home in Redwoodl
- . Valley, California
Whereabouts California
Additional Was never in Jonestown
e 36. Name RICHARD JANARO
g5 4 Sex Male
o Race White
Ty Age 45-50
P Height 6!
b |
12,
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37.

38.

39.

Weight

‘Hair

Position
Whereabouts

Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

o - —tag——

170 pounds

Park brown, graying

Worked in Georgetown
purchasing supplies

Last known on ship Albatross
bound for Barbados

Would come to Jonestown

to visit his children

BONNIE BECK

Female

White

30-32 years

5'1"

160-170 pounds

Dark brown

Worked in home in Redwood
Valley, Calfironia !
Redwood Valley, California
area

Never in Jonestown \\f

=

MARIE KATSARIS

Female

White

25 years

5'10" i
125-130 pounds :
Dark brown -~ long

Handled financial matters
Deceased in Jonestown

wWas JONES' mistress

PAULA ADAMS

Female

White

35 years

5'5"_5!6"

120 pounds

Blond

Public relations in Georgetown
Unknown :
Rarely visited Jonestown;
lived with Guyanese official
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40.

¢

hi.

L2,

L2A.

Name

SexXx

Race

Age
Reight
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Position
Whereabouts

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

12

TISH LEROY
Female
White

45 years
5| 611,

140

Gray hair
Decease! 1n !onestown

CHUCK BIEKMAN
Male

White

45 years

5|8u

200 [
Shoe repairman ( Lﬂ-
In police custody in ‘
Jonestown for SHARON
AMOS' murder.

JOYCE TOUCHETTE
Female

White

45-50years

5! 5"

125 pounds

Light brown

Kitchen supervisor
Deceased at Jonestown

CHARLIE TOUCHETTE

Male

White

50 years

5'g"

185 pounds

Gray

Supervisor of construction
projects

Last known on ship Albatross
bound for Barbados

{
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42B.

hac.

43.

LR

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

P

‘Whereabouts

Name
Sex
Race
Age
Height
Weight
Build

A wh A

FPosition
Whereabouts

Name
Sex
Race
Age

Heigcht

Heigh
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Name
Sex

Race

Age
Height
Weight
Rair
Position

Whereabouts
Additional

128

MICHELLE TOUCHETTE
Female

White

18 years

5'

110 pounds

Dark brown, long
Laundry worker
Deceased at Jonestown

MIKE TOUCHETTE

Male

White

24-25 years

5!11"

170-180

Muscular

Heavy equipment operator,
part-time security
Deceased at Jonestown

STANLEY CLAYTON

Male

Negro

25-30 years

bl

170 pounds

Black

Assisted JOYCE TOUCHETTE
in kitchen

Georgetown, Guyana

MARY LEE BOGUE

Female

White

18 years

5!

140 pounds

Dark brown

Cared for children and
teacher's aide
Deceased in Jonestown

Daughter of EDITH and
JIM BOGUE

I
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b7 <

45.

46.

47,

u8.

Name
Sex
Race
Age
Height

- Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age

Height
Weight

Hair
Pecsition
Whereabouts

Name
Sex
Race
Age
Height

TOM BOGUE
Male

White

17 years

5! 511_5|6n

140

dark brown
Was a student

an f
BOGUE

TINA BOGUE

Female

White

23 years

5!)_‘"

135 pounds

Dark brown

Crew supervisor in cassava

fields
!on of E!!!! and JIM

BOGUE

ODELL RHODES

Male

Negro

30 years

5! 10“

175 pounds

Black

Teacher
Georgetown, Guyana

MIKE CARTER
Male

White

22 years

5I u“
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ug-

Weight

Hair
Position
Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Build
Position

Whereabouts
Additional

Name

Sex

Race

Age
Height
Weight
Hair
Position

Whereabouts

Additional

140

135-140 pounds

Park brown

Radio operator
Georgetown, Guyana
Brother of TIM CARTER

VERA INGRAM

Female

Negro

25 years

Unknown

Unknown

Unknown

Unknown

Part-time Church worker
in San FRancisco

San Francisco, California |
Never came to Guyana

JIM COBB

Male

Negro

25-30 years

6'2"—6'3"

185

Black

Quit PT several years

ago

Last seen fleeing into
bush during shooting

Was brother of JOHNNY
COBB JONES. As a "concerned
relative" who wanted
Jonestown investigatied
and as traitor who left
Church was hated by JONES

L e ——
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there was a large store of

b7 ¢ drugs in Weroom) at Jonestown. JONES

e e e e T e

had stated at a meeting that a wealthy b
thousands of dollars worth of drugs did not believe
that drugs were produced by the PT in Guyan .1‘}

' Mthere were two boats which
were operaves Dy Lhe Pl; Ch rawler Cudjoe, which carried

supplies between Georgetown and Cape Kaltuma and the Albatross,
which was rented or leased, which also carried supplies. (]6}

WT members in Jonestown manufactured
toy dolls a avillion under the supervision

of KAY NELSON. These dolls were s Hﬁ to J.P. SANTOS, a

large store in Georgetown, Guyana. ? ,

actor was donating

The following descriptive data regardlnz

was obtained through 1nterv1eh and observatlon H

Name

Alias

Race

Sex

Date of Birth

Place of Birth
Height

(=] :
Weight
Build
Hair
Eves
Scars and Marks
Other
Residence
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Occupation

b7 C/ Education
|
1
i

Martial Status

Family Members
Children

Social Security
Account Number
hArrests
Miscellaneous

Destination Point
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plan to marry
after a di
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fEDERAL .BUREAU OF INVES{IGATION

1 . Dots of lromctiprionlzj 8/78

who resides 2
ne 1umber

1 » P w
People's Te 1yan e

noted that v, began telling him

of the pos ) ‘:ght be faced with as a
- member of the People's Temple. also said that a
"group of relatives of various memvers ol the People's Temple

had formed a group called the Concerncd Relatives and were
planning a trip to Guyana with Cougre: sman RYAN(‘,

He stated that telephonically

contacted him in early 1978. He hzd 1ot heard from her for

about one year and it was- during this contact that she
suggested Hto come to the .onestown camp in
Guyana as she thought he would be intcrested in seeing the

system that had been estab iSh(d there. He wasp't
—sure he could go t

several other ca

=225 S e - S -—m _n -..-..vv\..r e b L R T Y Y iIT OO

calls she utilized a short-wave patch through the People's
Temple in San Francisco. During thesc conversations,
consistently put pressure o go to Guyana.
made approximately five ca :nd he possibly tsape
recorded approximately four of tnenk UJ

F adv.sed, that by mid-October
the Concerne e ve rip was gett.ng organized to go.
e

a s
He went to a meeting of the Concerned Relatives Group on

- edede bl R S R e W o ¥ Ll Y o4 “fid
Saturday, lso on that date ephonical
contacted

SJ 89-123 (

11/25/78 and

Interviewed on 11 /o2 120

This document contging neither recommendalions nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FB1 ond is loaned to your ogency,
R eond s contents are not lo be disiribuled ouviside your agency
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made up his mind
he requeste

to Fo d during his conversation :
SRR - 1) Lor when De ould arrive.

made the comment "Oh, you have changed your-mind.‘f}(l

On Sunday, November 5, 1978, called collect
via a commercial telephone line. It was not through the

radio patch rormally utilized by her via the People's Temple
short-wave rsdio. stated that he taped this
conversation also,

During the conversation,

that this comment was
highly uunusuzl said she had gone there to do work
for the Feopl:z' Also, during this conversation,
she said that she had learned that RYAN and a party of
relativec wexrz coming to Jonestown. She described RYAN as
a right-ving fascist Con ssman who supported the military

junta in Chilaz. nt this
point that she SO ;2.5 shaking
in her boots." She commented to him that it was a strange

time for him to come to Guyana.

Rthe Temrle was afraid that R was C ere
estrcy the Temple. He tried to reason with her and

stated that he was coming there and would be very objective

and wanted tc see what was going on and make his own opinions,
—W |

Y
stated that during this conversation

ehe constantly tried to persuade him not to

go to Guyana with the Concerned Relatives Grou She stated
that it woulc not be a good time to come
at this point, wanted to emphasize that
and on in her attempt to persuade him no o0 go to Guyana,
After the conversation was over, he never talked to her again
until his aryival in Guyana., He also stated at-this point

that he will make available the tape of this conversation. fﬂj

U ::- co::i1s of the trip by

the Concerned Relatives Group were finalized and the Group
left San Francisco for Guyana on November 13, 1978. Prior to

%

Vo oo MR R Y A LGRS A
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their fdeparture and while at the San Francisco International
Alrport, two members of the Concerned Relatives Group,

GRACE STOEN or JIM COBB, both former members of the People's
Temple, told him that they had spotted a People's Temple
member at the airport watching the group as it departed.

The group left San Francisco at ten p.m. on November 13, 1978,
by United Airlines. They arrived in New York City between
five and six a.m. on November 14, 1978, and left New York at
approximately three p.m. the same date on board a Pan American

Ll1doht +~A (iganna Thoo arrivand in GConrvoat aom Chavanns ~n .
44BNV WU Uldydia., 4Ty adlivelu 4d UCOUIECLWOWL , yuyald,

| November 14, 1978, at ajproximately eleven-thirty p.m. u_

Upon arrival at Georgetown, Guyana, they went to
thé Pegasus Hotel, however, upon arrival they were told that
no rcoms had been reserved for them, but eventually the
room re

servation probler. was resolved and everyone went to

followi e 3) ose people that madeup the
Concerned Relatives Gfﬁipit‘gﬁ/’

ANTHONY KATSAILIS [

STEVEN KATSAR)S }

CAROL BOYD ) ;

CLAIR BOUQUETTE _&

JIM COBB Qﬁ }

SHERWIN HARRIC ~:’

NADINE HOUSTO:
WAYNE PETELIA

Mr. and Mrs. OLIVER
GRACE and TIM STOEN
MICKY TOUCHETS'E

Most everyone slept most of the morning of
November 15, 1978, and uround four p.m. that Wednesday after-
noon, the group went to the Georgetown location of the
People's Temple at Number 41 Lamaha Gardens in Georgetown.
They arrived there at approximately four p.m. an

woman w i jTied as MARY ANN CASANOVA,
overheard her te
a e pecple were no. welcome at the Temple, therefofe,

don't get out of the ca*. At this time hé noticed that
Mrs. OLIVER possibly recognized two girls also at the Temple
and engaged them in a conversation. No one was allowed into

!

1“. (
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er Nrs.
fin , the group returned to

the hotel. W furnished the following
description o \u’

Race: Cauoasian I

Sex: Femzle - I
. Age: About 40

Height : 5'6" (Ly

¥Weight: 140 pounds

Hair: Light brown and greying !

Miscellaneous: Yore glasses

After the group returned to the hotel, later on
during the evening of November 15, 1978, everyone met with

Tlow S 4 ] Qi i 5
United States Ambassador BURKE. They met with him again

on the morning of November 16, 1978, and he advised that
his hands were tied in regards to permission for the group
to travel to the Jonestown camp. Then, after leaving the
Embassy, went back to thehotel arriving in the early

fterpoon. Everyone was sitting around in the hotel lobby
(RS < o< cd hin to cone
outside and listen to this old Guyvanese man make speeches,.
bspeculated that the man, at one time, might have
- mihar AP manmTimant

been a member of parliment and 11kai-hear himself speak.
They described him as the "orator."[ 7

? went outside to sten to e o m
¥hile they were out

th a G ese individual drove by in
a car and talked to ﬁsa\v the individual
drive up to a seawall located near e hotel and then the

man in the car returned and told some members of

t
the People's Temple from Jonestown 2o r yan cated

ey walked up to the seawa engaged in a conversation
between themselves and a group of People's Temple members.
The People's Temple members were comprised of six blacks and
two whites. During the conversation they all exchanged hellos
and everyone claimed to be from California. FHe noticed that
the two white men stood back to back and was looking"wild-

"
eyed" in every direction as 1f they might fear for their

safety. Hle thought this to be very unusual. (zl)
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The group of six black and two whites admitted

- —me i wsm Pwrmen *ha Team acd Anmy and +hay mardad -~
av OCY Wl Lilsd i€ JOonestown Lallpy/ aldu kilT)Yy wWaL v'Tu v

that th
know why the Concerned Relatives were in Guyana.‘uj

mould not remember much of the cetails of
the conve t did recall their conversation with one

: of the men whose name was LEE INGRAM. talked

- 1 GRAM about the trouble he v th—

w4 %INGR}\M kept silent most of the

2| e an us stened. e described INGRAM as follows:

é;_j Race: Negro

T Sex: Male

.g.g Age: Late twenties

- Height : G* .

e Weight: 175 pounds \Hl

?ﬁ Hair: Short Afro with corm rows 1y
IIIIIIQ}\ .

k

¥hile they were talking to INGRAM,
arrived and indicated that she recognized another nmember of
the group to be STEVE JONES. She apparently knew STEVE JONHES
very well as she hugged him and they and JONES)
separated from the group and talked 0¥ a long time.(tﬂ)

Later while they were still talking with the group
A

arri \rnr gngd
- e ¥

Group arrived and talked with some of the 1nd1v1du.ls (g}
noted that at no time 4did he feel

there mig!! !e trou!!e noted that the group of Tenple

and
members indicated that thev wors there o Nnlavy haacl-athall

: A A AP A bk il v oW waiEew LA PMVAY W ARy WAD W O wAal L
R and had been there for a couple ol days and would be there.
- I for about a month. He did recall STEVE JONES making a
comment that there might be some difficulty in having sone
of the relatives from the Jonestown camp come into Georgetown
to see their visiting relatives. The groups eventually split /V}

1353
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up and those members of the Concerned Relatives Group went
back to the Hotel Pegasus somewhat excited about the meeting.

-~
X

Later that evening, they had & meeting with
Congressman RYAN and told bhim that they were excited about
their meeting with the basketball players but a little
confused and people began to wonder if, in fact, the basket-
ball team had been planted there to spy on the group.(jy

[ 4

After dinner that Thursday evening, November 16,
RYAN explained to members of the Concerned Relatives Group
his plans for the trip to the Jonestown camp the next day,
which was Friday, November 17. He indicated to them that he
bad chartered a plane and the group would have to decide
which members would represent the Concerned Relatives Group
as the plane did not have enough seats available to take
the entire group { 7

On Friday morning, November 17, 1978, several
meibers of the Concerned Relatives Group, R
went to the United YOUUEIENpTEm—"

e an alked wi mbassy representative DICK ELLIS. Also,
\ several members of the group went to the office of the

Guyanese Prime Minister. After those meetings respectively,
Congressman RYAN indicated to them that they had the plane
and had approximately eight seats available but only four

people from the Concerned Rel Group could go. With
this information, attempted to contact
s many members of the Concerned Kelatives Group as possible

and in a fair way, determine who would go.(fyy """""

(At this time, —indicated that he would

like to rest and therefore, }he interview would continue on

)
¢

Monday, November 27, 1978.)

| The following is a continuation of the interview
which commenced on Saturday, November 25, 1978:/x/

; % At the hotel a list of people was being made up
Lo & regarding whowms to go to Jonestown camp and who was to stay

bebind at the hotel in Georgetown. Several people volunteered,
o remain at the hotel. cou recall
! ! — !! !! (//

1 2
LI
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the following individuals boarded the plane to go to

- Jonestown ‘\u!

Congressman LEO J. RYAN; ' ',
_JACKIE SPEIR, his assistant;

JIM COBB;

Mrs. BEVERLY OLIVER;

CAROL BOYD; : \ Uf
DON HARRIS; :

"BOB FLICK; ’

iR

TIM REITTERMAN,;

Pl nalrTe e d ol nt ]

UHREU HUBDINOSUN, -‘J
STEVE (last name unknown).

The latter five individuals were newsmen accompany-
ing the group. \“

They departed in the aircraft from Georgetown,

Guyanza at approximately two p.m. Friday, November 17, 1978.
They arrived at the airstrip at Port Kaituma, Guyana,
approximately one hour later. When they arrived at the
airstrip, the pilot told them that they could not land
because the airstrip was not in good condition. At this
time, the pilot circled the airstrip for a short while
taking them once over the Jonestown camp so that the
photographers in the group could take some pictures. After
circling for a while, the pilot told the passengers he was
going to land because he felt the airstrip was in good o
enough condition, so they landed. At the airstrip the group b?(LI
was met by some Guyanese officials and some members from
the People's Temple at the Jonestown camp.
stated he remembered seeing JIM MC ALVANE in e group of
People's Temple members. He also 1ecalled that Mrs, OLIVER
knew some of the individuals there from the People's Temple
. as she engaged in conversation and shook their hands. There
;q were approximately six members of the People's Temple there

) to greet them, however, JIM MC ALV/NE is the only name that
he could recall.(u)

4. " 4, g ¥
L Ty} R M
L ", ¥ L 1» it(

}

4

1
¥
-
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&
L%
&
=
_4{_.

The members of the Concerned Relatives Group remained
at the Port Kaituma alrstrip waiting for permission to enter
the camp. First, some People's Tenple members took
Congressman RYAN, JACKIE SPEIR and the two attorneys,

MARK LANE and CHARLES GARRY, in a dump truck to the camp.(74

1440
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They told the remainder of the group to wait at the airstrip.
They waited for approximately one hour or so for them to
return and then & truck was sent from the Jonestown camp
back to the airstrip to pick them up and take them back to
the camp. However, the People's Temple members that were on
the returning truck informed GORDON LINDSAY that he had to
go back to Georgetown, Guyana on the plane, as he did not have
permission to enter the camp. By this time it was
approximately six p.m. and LINDSAY got on the plane and
went back to Georgetown, Guyana. The remainder of the
group climbed on board the dump truck and went to Jonestown.
He described the location of Jonestown camp a&s being
approximately six miles from the airstrip. They arrived
at the camp at approximately seven p.m. that Friday evening,
November 17, 1978. He said they stayed for approximately
three hours there. [Yy\

L S |

' On the way to the camp in the tmck,q
engaged in conversation with JIM MC ALVANE and a woman by

the name of JUDY whose last name he could not recall.‘u\

{ When they arrived at the camp, a number of people

. Trom the People's Tem were standing around and JUDY
= pointed ou aw him but did
fj;l not approach, ent over to her and hugged her, -

5 She was very cm
§,g thereafter walked up to e pavlilion or
i?é meeting ha and after he put his bags down he immediately
o started talking with mnediately said to him
i tha e di i otographers there #
T ever did like having her
P W | plcture taken at p ARCELINE JONES (JIM JONES'
™~ i - wife) went upon the stage at the pavilion and announced that
Ll the photographers were taking pictures and if someone did not
;;‘j want their picture tsken just speak up and it wouldn't be.
= were sitting
T - there, engage in conver-
sation w for

approximately es and then dinner was served. After
dinner a show was given by members of the Temple&[ﬁ,

At this point during the interview,-

T

L—

11t

J—



J 89-123

indicated that he never, up until this time, feared for his
safety. He never saw any weapons but did notice JIM JCNES
had a man standing by him always who appeared to be a tody
guard.ﬂdescribed this individual as a black male
in his mid-twenties, approximately five feet eleven inches

tall, one hundred sixty-five to one hundred seventy pouads
with black hair and brown,“beady" eyesh[ﬂ)

up until this time he had
not been able to talk alone, therefore, h:

decided that the only way he could get to be alone with her
was to ask her to show him to the bathroca so

took him outside to an outhouse. Later started talkin

not want to talk to him at all. She talked very little
and continuously tried to make her way back inside the
pavilion. |

When the two fipally were back inside the mee:ing
hall, JIM JONES was going zround introducing himself to all
of the Concerned Relatives and had the photographers taiing

Rictures of him and iie Concerned Relatives shaking hands.

noticed CAROL BOYD was shaking hainds
!!!E Eﬂ!ﬂﬂﬂ!!ﬂe photographers were taking pictures,.

W;]én
JONES came over ocked his face 30
that no picture cou e take Jjust shook hanis

with JONES and said "hello".

at this point, that someone
told him tha i was very ill. JONES

did not ldok in good physical healt Oke spaced out"

and was not very sharp in answering gquestions as he usually
was remembered to be.{}f/

Everyone was watching the entertainment which the
People's Temple was providing. While this was going on,

left and came back with GRACE STOEN'S c¢hild who,
JONES claimed was his child.
to the eff

made a commen
looked just like J
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b7¢ m He described the child as
ng approximately six years old. -u)
*up to this point nothing

unusual appeared to be happening except #kept

making weird comments such as the stew thAat were eating

was poisoned and that it was made from human rlesh She
called it

1 ged th in conversation,
e 1 %was saying W
: | eople’'s Temple do a gocli job of harassi the reporters who
- Y :-
did not wan o ta wita her while other people from e

o

;s:?-zraﬁ People's Temple were witia them. The two, thereafter, after
i the show, walked outside behind the meetlng hall and

iried to talk about the sifi tion at home,

made a comment that

_a.ndat one po:i er by the a e got very
ense and yelled for helg He Etate&elled for

: the guards. became !re!g htened. It
was a shock t m ould react in such a2 manner.

He was so startled by e Iact that she yelled f ards
that he iumgig back and walked away from her. “

stated she did not want to go home at this time. She stated
S ’ M;’
. 143
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' she really enjoyed what she was doing and did not want to

(s change her lifestyle at this point. .She toldm
that he could not put any conditions on her wh

She kept insisting that no one put conditions on her. /ul

By this time it was around ten or eleven p.m. on
November 17 and the group was called together and told it
was time for tham to depart the camp. m:lf he
could stay at the camp but was informe as there

was no room for him to stay. At this point MARCY JONES,
. the wife of JIM JONES, said that he could see
The group of Concerned

Helatives tho ey rop e dump truck and went back to
Port Kaituma. ‘:le noted at this point that Congressman RYAYN,
JACKIE SPEIR anl the Guyanese official stayed at the camp
that evening. The remainder of the group stayed in Port

Ka a after a-riving there at approximately eleven p.m.
everything as seemingly to be okay with no
p;cob ems and no one was suspicious that anything might happen.(‘x’

The n:xXt morning, Saturday, November 18, 1978, the
group was to be picked up early in the morning and returned
to the camp. Tie truck was late and they did not get to
leave Port Xait mma for Jonestown until approximately ten-
thirty a.m. Th: Concerned Helatives Group arrived back at
the camp sonetiie between eleven and eleven-thirty a.m. that
Saturday mornin:, When they arrived at the entrance to the
camp, there was a chain across the road near the guard house,
The driver of ti1e truck talked to the guard for a while and
then he removed the chaln and the group was on their way

MARCY JONTS saw
m she would get someone
ey were asked if they wanted breakfast
that he would rather go on a tour of the camp
have breakfast. (

At tbils point, _ stated that he
would like to bripgz up a point about something that happened

that evening before. He stated the Congressman stated that

Friday evening that history was going to be made because he

was going to take a family back to the States with the

Concerned Relatives Group. -olunteered to stay at the /2',-'

141
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camp if room was needed on the airplane back to Georgetown.
“"Now", he 'said, "Back to Saturday morning..." (u[

he was
instructed to go to w When she did
arrive, she told him that she was up e previous
evening and slept late that morningo. He nntead at thic +ima

=" - mm - —aapry ¥ e Lo A - v W b W L T

everything seemed to be alright and he did not suspect any
trouble. Meemed to be very cold and hard.
The two o em then bhad breakfast and took a tour of the

camp., r!l. '
1

were couple of times anted to break away
and not talk wit im any more. At one point

- -3 — e e e T [ S Vg e
she did walk away from him and w and sat with the two

Attorneys, LANE and GARRY. Heft to talk to the
mp le member b e name of

i
__4 : He noted that during the conversation that morning
!

f two attorneys, a People’'gTe
WESLEY walked over and talked to
did pot know

L

Y PP Leler she came back and the two of them
engaged in conversation again. At the end of the conversation
it was time to leave and they started walking toward the
truck. They spent about a total of three hours at the camp
that Saturday morning before going back to the airstrip.
They bheaded lnck at approximately two p.m.fﬂ}

When everyone w at the truck getting ready to go
back to the airstrip, noted two or three
members of the People's Temple getting on the truck. He!/lj

A,

D

(I
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recogni zed two of them. The two were WEILEY (last name
unknown) and LARRY LAYTON. LAYTON was tle very last one

to get on the truck. While they were al.. on the truck,

it 4did not start moving for gquite some time and VERNON GOSNEY,
who was also a member of the People's Terple who was going to
return with the group to the United States, kept insisting
that everyone should get going and get ouvt of the camp.

All the so called defectors kept saying 'lets get going, let's
get going." But as soon &s the truck began to leave, it
stalled andthen it got stuck in & ditch. The defecting
People's Temple members told him that this thing about the

truck stalling and getting in a ditch was a iiiuﬁ. As they
reached the top of the hill looked

o o

in !!!E!E ana Eeara people yelling.
The truck stopped

an N H ews Hep , ¥eat to see what had

happened.?h) ’

Soon afterwards ulldozer czmne and pulled the
truck out of the ditch. felt as if
they were deliberately being deliayed. )]
when DON H came back to the truck, told them that

someone had tried to assassinate the Congressman but the
People's Temple members saved him. He stated that the person
who tried to assassinate the Congressman was a young white
man did not know his hame. Congressman RYAN
walked down e road to the truck and when he arrived at the
truck he seemed to be in a state of shock. He then climbed

in the cabin of the truck and the truck tegan moving down the

road. M}

When the™truck reached the entrance to the camp,
the chain was again across the road and there was a black
male individual at the guard station. He instructed everyone
to move around in the back of the truck &s he wanted to see
1f his children were on the truck. This black guard then got
on the truck and stayed on the truck 2nd drove to the air-

strip with then. stated that he

started to worry that something might be going to happen.ﬁﬂf

Finally they reached the airst::ip and were let off
of the truck and the truck left. The airplanes were not

1406
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there yet and it now seemed that everything was going wrong.
They placed all of their persona% belongings in the
aluminum shed at the airstrip.fNt}

A few minutes later, a small airplane came and
th they began loading luggage on it. It was at this time
&noticed the truck which they road to the air-

AN anad

strip on and & tractor pulling a wagon arrive in the area.
He only remembered seeing a blonde haired man on the tractor
whom he had seen in Jonestown. He also recalled sceing this
‘young man as a member of the People's Temple group which had
met the Congressman and the party when it initially arrived

at the airstrip on Friday afternoon, November 17, 1978./7i}

The smaller plane was being loaded and scme of

the so called defectors said that everyone should te searched,
elped search the people and luggage but

meapons. After they were searchec,

LARRY LAYTON got into the small plane at which tim¢ JIM COBB
stated that LAYTON was not searched. At this point

JACKIE SPEIR became very nervous. LAYTON was neve: searched
as it was very hectic and confusing at that time. [
stated at this point that he could probably identiP
LARRY LAYTON if he saw him again.(]{)

s - [P T, | =2 e 2

By this time, the larger plane had arrived and was
loadad. MCongressmm RYAN take a big chest )
over to t and put it in the nose of the

aircraft. Some people were standing by the door ard one of
the Guyanese officials got on the plane and was just sittine
there. JACKIE SPEIR sat down beside him in the aircraft and
told him he had to get off and with this the Guyancse official
who was probably from Port Kaituma, exited the aircraft.fZ’) '

A '

—dces not remember seeinjyigthe
tractor come closer to the aircraft. It probably did but he
did not notice it. Then all of a sudden he noticed that the
tractor and truck were parked parallel to the larger airplane
He beard a gunshot and then another and didn't }now exactly )

what was happening. He looked around and thought th
\ 1 ere was
shooting so theref ran to the far side o% -

Y- TS
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knew the shooting was coming from the direction of the
tractor but did not see anyone in particialar doing the

shooting. He did not know or see who th2 individual was
m While the shooting was s:111 going on,

2 , one of the newsmen, came ove* and told them
to lie still to keep ve quiet, the: HARRIS ran away
from them. Hit sound:d like the gunshots
were being made by rifles. Alter all th:: shooting had
three or s, e .1at the shooters

were going around checking to see who wa.:i dead or alive

and he figured he was going to be killed next. Eventually

the shooting stopped and there was no mo.e noise whatsoever.’t“
further advised that

got up figuring t!e peol-!e !!at !!! !-e I

sNCOTINE were pone. He looked around an¢ did not see the
tractor any where in sight. He noticed - hat JACKIE SPEIR
climbed e cargo compartment of the larger airplane.

Fry (PPN Ulme Wil hadde
eng!nes sﬂu! aown. He !oogea around and saw dead people

lying all around him.f’

Some of those that were not hu:*t or who were
wounded and able to walk opened the door of the airplane and
brought JACKIE SPEIR off. Also, CAROL BUY off the

i:ter on an employee

over ang as.ed him if he was

re enginas and
clled deeper into the

one else came over to gee hlm

eard the engines
After a while, s0O

and he realized that it was DALE PARKS./(
*lay on the ground for a while in

the bushes an was becoming dark, a few Guyanese people /v,

_ i,
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came overito him, They took him to where 2 tent had been

set up and when be arrived, he saw VERNON GOSNEY, who had
been wounded, JACKIE SPEIR, who had been wounded, STEVE SUNG,
who had been wounded and also IIOB FLICK and two Guyanese
officials. They stayed at the tent the remainder of the
evening while the rest of the non-woupded people went into

town and stayed with someone there.(u

During the entire evening, there were ruwors that
Planes were coming to pick them up that night but they never
arrived. The next morning, & Guyanese army medic rcame and
gave each of them two aspirins and checked thelr wouads. Ille
did not do anything else. Later,all the wounded, along with
the rest of the survivors were flown to Georgetown, Guyan

was shown a
copy of the video tape of the shooting d their stay in
the Jonestown camp. He pointec out that the young blonde
haired male that was seen greeiing the party upon its arrival
at Port Kaituma on Friday, November 17, he also saw this same
!;ﬁ individual on the tractor durirg the shooting incident and

== assumed this individual was entaged in the shooting. He also
pointed out that in the interview of JIM JONES, standing
behind JONES was a8 tall, youiag-looking white male with curly
- and bushy brown hair and he identified this individual sas
T WESLEyﬁh-ast name unknown) whom he had talked to while at the
o camp. :\

7

The following is a description of
b o - obtained during the interview aund- from observation :f

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Helight:
VWeight:

Hair:

Eyves:

Biild:
Miscellaneous:
Employment :

= -




.

£D-302 [REV. 11-27-70) {’:):) r’“)\
A ' b
- L] [l + ¥ - -

i 7EDERAL .BUREAU OF INVESTIGAIL.O..

1. ‘ . Daole of ronscription 12/ 7 /78

nyied

interviewed

was there He went to Jonestown,
Guyana, in affiliated off and on

with the Peo emp (PT) since 187
interested in the PT through a friend
who told bim about the healings and gpood deeds that the PT did.

£ no officia
aCity within the church. At this poipt he indicated that
i he would like to mention a little bit about the structure of
! the church. (u)

He advised that JIM JONES was the head of the church
and hls immediate subordinate was his wife, MARCELINE. Immediately
under JONES and his wife were several committees, for example
the Board of Trustees and the Planning Commission, which made
the overall decisions and policies of the entire church. JOXNLS
e also had several assistant ministers which were within another
B category. / Y

- not sure of the exact number of members
that were within Planning Commission because some of the
menbers would "defect" or in other words leave the church or
the members would swap places with other members, and therefore,
changes took place frequently ard the number of members of the
Planning Commission would vary from time to time. Two members

. of the Planninpg Commission whose names he did recall were
DEBORAH BLAKLY and CAROL LAYTON. {ul
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mchritied two terms. He stated
that in f raitor" was used instead of the term

“"defector." A traitor was a PT member that left the temple.

This was the t that JONES labeled those persons that did in
fact leave. 80 many people were afraid to
leave the temple for fear of their lives. JONLS said that if

anyone were to leave the organization, the "traitors" would be
killed. (u -

not have a large amount of information
regarding e San rrancisco based PT. He advised this because
he really did not know mich about the workings of the San
Francisco Church. He nerser was involved much in San Francisco
to the extent of his invilvement in the Jonestown, Guyana camp.
the following names of people that he knew

0 be currently in charge of the San Francisco PT: TOM ADAMS,

JEAN BROVWN, PHILLIS HOUS(ON and JIM RANDOLPH. /u

few hundre stil in the San Francisco PT. (‘ﬁ)

he was accompanied to Guyana by

mthe Jonestown Camp of the PT was
established 1 proximnateély December of 1973, JIM JONES was

not permanently living ia Jonestown at this time, but he would
frequently visit to see how it was being maintained and structured.
The purpose for the cestablishment of the PT in Jonestown was
because all PT members were to eventually go and live there.

The reason behind the establishment was with the idea that

JONES wanted to build the "perfect society." That was JONES'
main goal ﬁ JONLS' interpretation of a
perfect society was that thelr would be no hunger, no poor people,

no rich people, no one vould be looked down upon, there would

be little work, and a let of play, and everyone would be treated

equally. In terms of pvnishment if someone did something wrong,

they would be punished by beatings which were inflicted by other

members of the PT who volunteered. Anvone JONES chose to inflict
the beatings would either use their hands, fist, or rubber hoses.

(%
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— JONES moved to Guyana permanently

in July of-1977, which would be approximately one and one-half

years ago. Before that time he made frequent trips. Sl

Pdid not know the exact number of members living in
uyana, but

in March the number was
supposedly around one thousan although he does not believe

this to be tru=z. elieves this figure to be exaggerated. []g,

mhe first time he knew &an thin .
§E:ut Congro®8Sna visit to Jomestown, Guyana was the Ay
ore the Congsressman arrived. At that time JONES told everyone
that RYAN and 1 group of people were to visit the camp and JOXNES
described this group of visitors as fascists. JONES told everyone
they were comiag down to investigate the Jonestown camp and he

ordered everyone not to say anything to.any member of RYAN's
group unless taey were instructed to. JONES made a list of

JQ <4 -~
those people who were to do all the talking. JONES, prior to

the arrival of the Congressman and the others, briefed those
people on the list on what to say and what not to say. This
‘briefing took »lace prior to the Congressman's arrival,
noted at this j0int that after the Congressman arrived, he

?slipp:d a note to one of the reporters stating that he
wanted t

o get »ut of Jonestown. the note
said, "Help us get out of Jonestown. e om of the note
was his pame aud the names of other persons interested in leaving
Jnnpctnu'rn_ RYAN oyrivard at Tanactamrn Ayrnws +theo afdarnmaan

early evening >f November 17, 1978. [

m he wanted to leave Jonestown
because it was a dictatorship. ere was no freedom, no freedom

of choice, your life was planned, and also your death was planned.
At 6 AM every morning JORES would get on the public address

system and wake everyone up. Over the public address system
would be the worldwide news and JONES would tell everyone the

what a mess the world had found itself After the news everyone
would be tested on what they heard over the public address

system regarding the news. Everyone worked each day from 7 AM
until 6 Pil fol six gove e week.
. (o rciToTted
at this point that there was mbsolutely T om. JONES even

took each members individual passports and would not return the

&4
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passports to them, therefore, they could not leave Guvana.

To reflect-what = distatorship JONES had set up, NS
if someone wanted to have a "relationship" with another
person, it would have to be taken to the "Relationship Committee"
who would decide if the relationship should be carried out.

This would usually take approximately three months.(u)

metting ready to leave on Saturday,
November 18, , W e others, he was briefed by JONES

who told him not to speak with any Federal Bureau of Investigation
(FBl) personnel or any members of the pnews media. Before they

g&ll left the camp, JONES apparently had talked to the remaining
members of the ''traitors" who were leaving that they were all

.welcome to come back at any time. JONES said that he was not

mad at anyone for leaving. C'u.

. mbe had been plagpning to leave
Jonestown two to ree weeks prior to n RYAN's visit,

but in fact he was afraid to leave. he wanted

R
fn lan“a TJanacstnern cinma ‘Pba -Pi'hst day Lhelh' bdt

knew 1f he did try to lz2ave he would be s opped by members of

the PT. He noted that >ne day officials from the United States

Embassy came to Jonestovn and he and his friend
LNU) wanted to tell them they wanted to leave

but just did not have the nerves to do it.

stated he felt like it w~as not hard to do, btut he knew that if

they did something would happen to him He noted

that there were llterally hundreds of people who wanted to

leave, but many knew what would or could happen to them if they

did leave. No one ever talked about leaving because if they

were overheard they would be punished. Punishment many times

was by beatings, however, JONIS eventually stopped the beatings

because of public criticism. However, one to be punished would

be put in a center surrounded by other members of the PT and

everyone would ridicule, criticize, and humiliate that person

being punished. JONES always stated that he would kill all of

the traitors who left even if he had to hire the mafia to do this./]

Frememhered those PT members who
rode on the truck Irom Jonestown to the air strip with Congressman

RYAN and the others. 7Those members were: JOE WILSON, the Head
Security man for JONES, BOB and TOM KIZE, and LARRY LAYTON was

&)
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put in the group at the last minu:e.mopinion'was
that LAYTON was a plant in the group, as N wanted to

do something significant for the P1'. He noted at this point
to his knowledge LAYTON has no meatal problems. LAYTON is
extremely loyal to JIM JONES.(u’

qthern were many guns in the camp.
The guns were kept in L JONES' room. STEVL JONES is the

son of JIM JONES. There were rifles and handguns of some sort.
He was not sure how many guns the PT had, but heard other
people in the camp talking about ‘he guns and he figured there

were no _por han two cases of rilles with about fifty in each
case. the gins which were in Jonestown
were broug in piece by piece in luggage and then assembled

at the camp. Different people brought in the weapons and some
of the weapons may have been brou:;ht in by boat; however, he
does not have any direct knowledg: of this.( w

The Security Staff of P! had training with the guns.
There had also been training in C.lifornia. JONES' sons were
part of the Security Staff. They were the top security men,
The following are names on some of the
Security Staff: STEVE J (white male), TIH
JONES (black male), LOU JOVLS JI'WY JO\ES JR., CALVIN-
DOUGLAS, JOHNNY COBDB JOKES, JOHNN JONLS, JR and DOUG SANDERS.
There werec approximately thirty tH thirty—five members of the
Security Staff.lu)

“ stated that the Security puards
did receive training in Guyana and also in California, but he
had no direct knowledge hdescribed himself as
not one of JONES' truste people.( ‘u)

wes asked if he had information
regarding TIM CARTER and he indicated that CARTER was JONES'

top aid and advisor. CARTER was at the camp at the time
Congressman RYAN and his party were there, (P did not
know why CARTER went to 87P Francisco prior to the Congressman's
arrival in Jonestown {
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He advised that the Congressman and members of the
party arrived at the camp on Friday, November 17, 1978. The
general feeling at the camp during RYAN's visit was that of
excitement because of RYAN's notoriety, but the atmosphere
was very tense because if one person approached the Congressman
or his party and told them how they truly felt against JONES,
everything would be "messed up". m:qrhen
JONES talked with RYAN he told RY anyone cou eave at any
time. (] rciterated that in fact they could not
because JONLS had seized everyone's passport. no
direct knowledge of any plan by JONES or his followers to cause
any trouble if anyone wanted to leave. oted
at this point that many people of the temple were very suspiciot s,
specially when JONES appeared to be letting those people who
wanted to leave go. (NP s suspicions was the
fact that on the group's way to the air strip on the day that
they were all leaving, the truck appeared to be deliberately
stalled and then it appeared to be deliberately stuck in the
mud. Following that, Congressman RYAN was attacked by someone
back at the camp. His suspicions were also aroused by the Zact
that STANLLY GIEG, the driver of the truck that was transporting
everyone from the camp to the air strip, was driving very
slowly and when the truck arrived at the front entrance of
the canp the security guards made everyone in the back of the
trugk shift around so as to count everyone and note who was
on the truck. One of the security guards used the story that
bhe was looking for his sons. mthis always
happened when visitors came to the camp. e visitors wouid
always bave to wait until JONES wanted them to come to the camp
and they would be also delayed after they came and wanted to
leave the camp. It was very easy to delay visitore because
there was only one way in and one way out.(]ﬁ)

' - on the truck and planning to leave
with RYAN, knew that the group was definitely being stalled.

Also, when the group left for the air strip the day of the
shooting an assembly was called by JONES at the temple. This
assembly, as in the past, was called so a decision could be mad:
as to what could be done about the traitors and RYAN's group.

—it always happened this way. If someone was to
leave, there was always an assembly called and a decision would

(%
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be made what to do with that person, Usually, if the person
left, a group of JCNES' security men would search for that
particular person until he was found and bring him back to
the camp. When they were returned to the camp, they would
be severely pux:ishe:l.‘{zg

knew that an assembly was
being called becaus: everyone was gathering at the pavillion.(ﬁ;/

As they w2re leaving the Jonestown camp that Saturday
afternoon, November 18, the following persons
being on the truck =n route to the air strip: VERNON DEAN
GOSNEY, MONICA BAGBJ, TOMMY BOGUE, JIMMY BOGUE, EDITH BOGUEL,
JUANITA BOGUL, TIMM¢ BOGUL, HAROLD BOGUE, CHRIS O'NEIL, and
LARRY LAYTON. Everrone knew LARRY LAYTON was a plant as LAYTON
was stuck on the truck at the very last minute. —
"There was no possisle way Layton would be defecting as he was
extremely loyal to Tones.'" Also on the truck were: EDITH PARKS,
PATTY PARKS, DAYLE 2ARKS, TERRY PARKS, BRENDA PARKS./I/

————

: That Saturday, November 18, 1978, they left the

Jonestown camp at spproximately 5:30 PM*
Pstated that he is not sure and believes he
u

e way off on the time.(ul '

ke Before everyone got on the truck at the camp for the
trip to the air strip, JONES talked to all of them. JOKES told
t+heam + +

oY ha Ammni ~n nae mthat +has +hhmvirel

y + 4+ wea s db_4 & :
ATl Ha ATl ica vaos wlHab WUTY WUUURBLHL LU WwaDl Al vhoal wngy
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should not- speak to anyone from the FBI or news media., During
the talk with JONES, m JONES was planning to do
something to stop them. 8 fecelings were tensed when he recalled

JOEL WILSON getting on the truck. JOE WILSON,
is JONES' top security guard. som
and that something was going to happen since WILSON was the

Acting Heac of Security at that time and he got on the truck
to accompany everyone to the air strip. *
WILSON as a negro male, dark complexion, 20 years old, siXx

feet, 170 pounds, short black afro, and very muscnalar.
did not notice any weapon on WILSON at that time. le also
suspected along with WILSON that LARRY LAYTON was up to something(49

As they departed the Jonestown camp, thce truck
driver was STANLLY GIEG. GILG is described as a vhite male,
about 18 years old, 5'8" tall, 160 pounds, blond lair, very
muscular and very hairy.(lu

- When qthe group along with
RYAN and the others arrived a e gir strip, it vas

approximately 5:30 PM, as best as he could recall  They
- , unloaded their belongings from the truck and put -hem in
) the aluminun shed located near the air strip. The airplanes
, were not there at the time of their arrival on the truck.
P ; After everyone got off of the truck, WILSCN and G:EG departed
<~ for a short while.[”,

By this time the aircraft had arrived ard Congressman
RYAN's assistant, JACKIE SPEIR, was making a list of pecople
who were to go on either the large or small airpline. She
obtained the list but LAYTON insisted that he wanted to go
on the small airplane. IAYTOI wanted to

go on the plane hecause !e felt like !l!!ON's job was to shoot
up the big one. mrecalled that on the trip
to the air strip 5 N askKked the departinag members of the
PT why they wanted to leave.

S ;- < pconlc
did not have any freedom or free will to decidec i€ they wanted

to stay or po. WILSON told P the people could have
left at a better time or done in another way. He said the

group of PT members that were leaving would make the PT look bad.

'Y

¢
o b———— e
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Several people were

The engin noticed the tractor
and truck return to the area of the two airplanes.

qbelieved that JOE WILSON initially left to go bac
to get e guns. He stated that WILSON and the others were

one approximately thirty minutes. At this time “
m-advised that he was extremely tire
and tha e wou e to rest and continue the interview on

Tuesday, November 28, 1978.

The interview resumed on Tuesday, November 28, 1978,
and reflected the following information: (”

erc was a conilict at this
time as to whether or no RRY LAYTON chould be getting into
the small

lane, but since he insisied le did board the aireraftt.
then
!e no!lce! !!e !arger p!ane arrive. Hmactor

and truck came back to the air strip anc passed by the small
plane and went directly to the vicirnity of the large plane,
circling it once. On the tractor JOE WILSON,
who was holding a rifle. WILSON began shooting and "kept

shooting at the people, the airplane, the tires of the airplane,
and everthing."

LAYTON was sitt

) ep old everyone
to immediately get out of the airplawe but they could not

get the doors of the plane open so they crawled out the front
of the aircraft .(u,

At this point mthat he recalled that
there were approximately ten individuals on the tractor. Some

of those on the tractor are as follows: (U|

1. STANLEY GIEG, who was doing some of the /
shooting and who has been previously identified.
1013 (
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) v 2. WESLEY BRYDENBACZ (phonetic), )
E 57 * described as a waite male, 20 s of age,

P MI ;
m-.;.,l

e

671" tall, 150 to 160 pounds, dirty blonde
hair which was 1lo

ng and curly and was not
wearing a shirt. Hnot recall

seeing BRYDERBACK with a weapon.

3. TOM KICE.Fdesci‘ibed as a white male,
approxima years old, 6'2" tall, 170 pounds,

brown hair with pray, and very slender. Both
TOM KICE and his brother BOB KICE were also seen

—as being some of the shooters. )

W&dvised that only certain people
within th Y uthorize«. to have guns. Those authorized

were JOE WILSON, DOB KICE and lis brother TOM KILCE, STANLLY GILG,
and WESLEY BEYDENBACK (phonetic¢.). He noted that the above
individuals who were doing the shootirg stayed on the tractor
while the shooting was going o1. At least he saw them stay

on the tractor and there might have been others who got off

of it.lv“

After

he ran into
the bushes and stave

erson found him

At this point in the interview, began a series of
questions and answers which ar¢ as follows:| W)
\ ”

Question: Were you awarce of an assassination list?
Answer: "I am sure there was one, but I never saw it."

Question: Who was on the list ind where is the list?
Answer: "I don't know"

Question: Are you familiar with the "angels"? (Cl"

Answer: "Well, sort of. ‘There are approximately eighty _J
angels. The angels are there because if anything \\__
messes up, meaning harm to Jones or the temple, the
angels are to kill all people who have hindered the
working of the terple or who have caused any problem
or written anything such as newspaper stories."

T
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Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:
Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Were there "angels" in the camp?
"I'm sure there were."

In San Frarcisco?
"Yes."

Were you ever beaten up? . '
"Yes, befoie I left to come back to the States"

thy ?
"I did not obey the rules."

Who beat ycu up?
"About twerty people at once."

Where were you beaten up?
"At times in the temple in San Francisco in the
middle of the night.™

Who enforces order in San Francisco?
"There are no heavies there."

Can you speculate who the "angels" are?

"NO. 1A

In the camy

"Joe Wilsor and some of the other guys previously
mentioned, I'm sure they are angels. They are going
to the Uniied States and they are poing to do more.
They have » plan when they get there. They will
eliminate r lot of people who are traitors. This was
always big talk all of the time. If someone wants
to be a heroe they request to go back go the United
States and kill someone."

Are TIM CANTER, MICHAEL PROKES, and MICHAEL CARTER,
“"angels"?
"Yes ."

Do you knov anything regarding any bank accounts?
"JONES sail that he had four million dollars in the
Guyana bank%s, that he had a surplus of gold stacked
away in some place, a very large surplus. He haad
money in the United States over one million dollars.
He could have nmoney in other places too,"

1o
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Question: Who handled the money?
Answer: "MARIA KATSARIS handled the money. Also TISH LAROY
(phonetic).

Question: Do you know anything regarding the storage of weapons?
Answer; "The only place where I know they kept the weapons was
in STEVE JONLES' room. Oh, the other members of the
anrels are DON BECK and KLINGMAN. I do not know
KLINGJAN 's first name. DON BECK is described as a
wvhite male, thirty to thirty-five years of age, 5'10"
to 5'11", short and stocky, 180 to 180 pounds, short
blonde hair and from Ukiah, Califorpia, where he is
a school teacher. KLINGMAN is described as a white
male, thirty-five years of age, 5'11l" tall, heavy set,
200 pounds, blonde hair, curly and of medium length,
and he is from the San Francisco area, These are the
. ) two people I am concerned with most because when in
Jonestown there were always attacks going on. When

. the concerned relatives group came, JONES told everyore
that the concernced relatives would kill them (PT menmbers)
and drink thelr blood."

- u,
Question: While in Guyana, the Congressman's party met a group

of boys who stated they were playing basketball. They
were MICHAEL TOUCHETTE, COBB INGRAM, and others. Vere
they actually playing basketball?

Ansver: "Yes, but after they went back to Jonestown and found
the Congressman was in Guyana, they were sent back to
the hotel to scare them away. Also, 3ny guns 1 e
into the camp had to pass through 41 Lamaha.

-7c;, put this information in about the guns at this point
b because he happened to think of it and it should be

noted that 41 Lamaha was the address of the PT in
Georgetown, Guyana).

E Question: Was there an assembly before the group came to Jonestovn?
Answer: "Yes, the night the reporters came in. Everyone was
against Jones, The People's Temple members would have
o practice alerts where everyone would pick up machetes
2 d and wouldn't let anyone up to the temple, This time
the alert wns held around noon on Friday. They had
nlerts quite often. Tlere were 85 alerts since the
time I came in Yarch, Well, 85 since September and
when people tried coming in before. They would guard
the entranceway to the tempie."

16t
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F reflected the following information
about JOE : .

JOE :.!AZER, m was a private investigator
fron the San Francisc . e actually was a double agent in

thesense that he was hired by JONES to spy on the concerned
relatives group. In contacts with the concerned relatives, !AZOR
would tell them that he was actually there to belp the concerned
reletives get their family members out of Jonestown, when in

fact Le was actually working for JONLS in an attempt to get
information about the concerned relatives group. e was being
paid¢ by PT tc tell everything he knew about the concerned
relatives group. At one time in Jonestown, he talked to the
assembly and told everyone that he did not know if they were
guilty or what they were doing, but said that the concerned
relatives group had bazookas to blow everything up. This was

a fictitious story (il .1so, at one time

when MARK LANE came to Jonestown he told everyone during an
assenbly that there was a plot to destroy the Jonestown canmp.
MARK LANL told everyone that there was a planned conspiracy \
arainst Jonestown and that the group coming from the United
States were members of the Central Intellipgence Agency (CIA).(&/

“mentioned that JONES despised
Senztor JOIUN STENNIS, as he had told this many times to the

assembly stated that "I would not be surprised if
they killed Senator Stennis."(?&’

At this point the interview reverted back to the
question and answer-type interview "1)

Quesition: Did MARIA KATSARIS know there was going to be a shooting?
Ansver: "I think so.

Question: When was the decision made (referring to the shooting)?
Answver: "Obviously, everything was set up. Layton had & gun. w

Quesstion: Was there any talk in the assembly at the camp regarding
the killings:
Answer: "No."
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Question:

Answer:

Question:
Answer:

Question:.

Answer:

" CAROLYNWE and MNARIA would use as much influence on

Question:
Answer:

Was there talk among the people of what wvas to happen?
"No, more or less considered, it was one of those
things."

Was JIM JONES crazy?
"Yes"

¥ho was keeping him in line (referring to JONES)
"Actually, he was so very ill for a long time. Iie
would hardly ever come out of his house, He had a
public address system set up from his house telling
the people what to do. Ile would talk alX day long.

itvea + L ehila)s
He sounded drugged. Ille was pnot responsive to anyone.

JONES as possible.

Who would conduct rallies?
'lle would from his house, or Johnny JOnes or Marceline
Jones.'!

How late would you stay up? \\‘]

"imtil two or five in the mpo ornine but tlen we

— AL WA A WA A e Lo = A d- L3, [

two hours or more of sleep.” \

Who was responsible for the guns?

“"Steve Jones is responsible for the guns. Ile is
crazy. He is a maniac., Very, very violcnt. He
would beat people up in the camp. He would make
an ass out of people. He was an enforce:*. Lee

Ingram is the head guard and an angel. (laire Janaro
she was high up. She was one of the heads. Janaro's

AL SA N A ok alEe L

husband was also high up. His name is R‘chard. Helen
Swinney and Cleve Swinrey are angels. Dcbbie Touchette
spent most of her time in Georgetown, bu: when Deborah
Blakey left, she moved back to Jonestown. She knows

of some of the money. Paula Adams spent most of her
time in Jonestown. She had a thing goingz on with an
Ambassador.

Tim Clancy was an angel and is described as a2 white
male, six feet tall, 25 years of age, 155 to 160
pounds, brown scraggly hair, from the San Francisco

temple.™
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Question: Who are you scare of?
Answer: "Joe Wilson and Tom Adams if he has a gun, Sandy
Bradshaw, Gene Brown, and June Crim'(phonetic):
Question: Are you afyaid of anyone else at the temple? I;J
Answer: "Leona Collier. Leona Collier is a black female,
45 to 50 years old, approximately 5°'6" tall, and
beavy set, with black hair and brown eyes.
Question: Did you kncw they were being monitored through
the radio?
Answer: "Yes,"
Question: What did thezy do?
Answer: “They told use the lines bet“een the United States
uud ch,p;\:'a Tcwy;c WwWere bub U.Lf."
Question: Did a lot cf people want to get out?
Answer : “Yes, hundreds."
The followiag is a description oi’q
Race ] .
Sex .
D Date of Lirch
. Place of Birth
U ,)C// Heilght
¥Veight
b Hair (u’
Eves
Tattoo
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 1/2 /7 g

individual, who identified himself as

67 & ”contacted as he departed Pan Am flight 228 at John

. Kennedy International Airport (JFKIA), Queens, New York (NY).
was advised of the identities of Special
ederal Bureau of Investigation
United States Secret
the nature of the
e assassination of Congressman LEO RYAN
and the activitj f the People's Temple. After conferring
= with Attorney, advised that he was
willing to provide information to the interviewing Agent u)

gent (SA
{FBI), and
Service {(USES).
i interview concerne

affiliation with Reverend

JIM JONES was

indicated tha is parents
wou im to hear speak either in *
R - - .- <o tnat he S
as a good person, concerned Ior racial equality and heali
when JONES was in Redwood Valley, California. Be advise at

his family had moved to Ukiah, California, at this time. _
recalled that JONES had proclaimed that the area of Redwo

’alley was a "protective zone" from a nuclear attack.
stated that he was active in the Pecple's Temple youth

a e als e N in e congregational meetings and with
the generzl organization of the Pople's Temple(]y

¢
L]
3
H
f

imnmuuMon 12/21/78 at QOueens, New York —_ RO B9-495
b,_SA_—Pm Date atctates 12/28/78
~
This document containg Neither recommendations nor conclutions of the FBI, i1 1 Ihe property o1 the FBI and is loaneo 1o your agency;
it and s conlents are not to be distributed outsige your soency. 1 6 Lo
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€ remained 1in San Francisco

s beginning to have doubts about the People's
Temple and JIM JONES. he left the church
in July of 1977. was afraid of threats

previously made by JONLS and was &lso concerned about his
family. He explained that JIM JOKES' wife, MAR

CELINE JOONES
found in in December of 1977 in San Francisco.
MARCELINE JONES begged him to return to the Pe

emple and gave him money plus a round trip airline ticket to
Guyana. mhe decided to go to Jonestown to
check it out an a e arrived in Jonestown on January 12, 1978,

Upon his arrival, he was ushered into the
settlement by armed guards, his return trip airlines ticket was
taken from him, and all his other possessions were taken

from him, he was forced to stay in the
Jonestown settlemen rom e Tirst day he arrived. He

stated that he was forced to write letters to people in the
United States (US) describing how beautiful it was. He also
indicated that JONES forced people to send similar radio
messages. the mail was also censored. Ke
indicated that RITA TUPPER was in charge of the letter writing
committee, those individuals who did not
comply with Theé rules O0r the settlement were beaten or made to
do things at gunpoint. He alsc explained that one several
occasions, he saw a large snake put.around one's neck.

(*
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L?(/ the beatings were horrible and that they were

always for some ridiculous reason,
I sexual relationships had to be approve Y . e
’ described one situation when a KAY ROSES and an unknown

male, who were caught having sexual relations without
having gotten approval from JONES. JONES made an example
of them by making them undress in front of the group at

the Jonestown pavilion and told to perform sexual intercourse

the Jonestown pavili o perform sexual rcourse. f

church members did sign
written ocaths of incriminating information. He said this
was accomplished in San Francisco when you had to sign a
i blank piece of paper as you attended the congregational
i meetings., PARKS advised that in Jonestown, JONES would make
you write incriminating statements about yourself and that it

! was not datei W)
; F JIM JONES did have personal body-
guards ana that they were sometimes armed depending on the

circumstances. To be a bodyguard meant that you were well-

trusted and you were able to move about more. (Y th-
""" * bodyguards:

JIMMY JONES Jr., TIM GLEN JONES, LOU JONES, STEPHEN JCNES, JOE

WILSON, BOB KICE, CALVIN DOUGLAS, JOEN RAPHAEL COBE and PANCHO

JOHNSON. * JIMMY JONES and JOE WILSON would

take charge in the absence of JIMMY JONES, Jr.

when JONES called an “"Alert" meeting, the Secarﬂ§ Yorce usually
was armed

suspicions as to whether TOM KICE

, was actually involved with the Security Force.

! Hit never actually appeared that KICE was a security memer,
n fact, KICE had even been publicly beaten. But now, in view

of the fact that KICE was a participant in the Port Kaituma

- (v.;‘
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airstrip shooting questioned KICE's
role in the settlement. JONES had sent
TOM KICE to Caracus, Venezuela three days before the shooting.

TOM KICE was the individual who shot‘
PATRICIA PARKS, at point blank range in the head with
pzsach miche shooting at the Port
Kaituma ai 1p on Novemter 1B, lQ?B.(l’
Hwith infermation regarding the Securit
Force by stating that they were not always armed. #

there was a "secret" security force in addition to those
naividuals who were known to ke security. The secret security
was always present spying on the settlerment members trying to
learn of any derogatory inforrmation. the duties

of the Security Force as follows:|h'

1) The roamers - Observe people on suspect list as
being "negatives", which included all those previously
brought on pavilion stage or those who had expressed a decsire
to leave
2) To watch those individuals that were being held ('ﬂ
against their will

3) To protect the property and watch the gate entrance;"

BOE KICE was in charge of the daily
roaming security. DANNY MARSHALL, black male,
age 19 and PATSY JOHNSON, ack female, age 28, as bein
security force members not previously mentioned.
indicated that PANCHO JOHNKSON would assist BOB KICE and that
JOENSON was often the personal bodyguaxd of MARCELINE JONES.
PANCHO JOENSON was a black male, approximately 22 - 26 years old.
BONNIE SIMON, white female, 30's; CLIFFCRD

, white male, 18 -~ 19; and STANLEY GEIG, white male, 16 - 17,

as being members of the Security Force. —STANLEY

(*
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GEIG had driven the tractor onto the Port Kaituma airstrip
during the November 18th shooting incident.
familiar with the term "Angels",. (a

members of the Planning Commission were to be a cross-
representation of the total membership. He indicated that all
of the planning commission members were well trusted by JIM
JORES.
exist in Jones the Planning
Commission was comprised of approximately fift eople and that
they usually met about once a week. #the following
individuals as being members of the anning Commission:

TERRY BUFORD, CAROLYN LAYTON, KAREN LAYTON, SHARON AMOS, SANDY
BRADSHAW, MARIA KATSARIS, HARRIET TROOP, DICK TROOP, GRACE STOEN,
TIM STOEN, JOYCE PARKS, MIKE PROKES, TIM CARTER, RICHARD JANERO,
CLAIRE JANERO, ARCHIE IJMES, HELEN SWINNEY, CLEAVE SWINNEY,
BEATRICE GRUBBS, TOM GRUBBS, KAY NELSON, DEBRIE BLAKELY and

LEE INGRAM, “an of JONES' sons were also
allowed to attend the meetings. hif you
were a member of the "Inner Core™ of the Planning Commission,
you were very trusted. mentioned the
following individuals as being in e "Inner Core": TERRY
BUFORD, SANDY BRADSHAW, SHARON AMOS, MARIS KATSAEISI CAROLYN
LAYTON, KAREN LAYTON and DEBBIE BLAKELY. a gr
concern over TERRY BUFORD. BUFORD was JONZ

"right arm" and that she was an entical replica of his mind.
m stated that she is the most dangerous
ndividual alive. the reason BUFORD is

cooperating now is to get us o er back and that she is the
one actually responsible for keeping the movement going.

BUFORD was not a defector, that she was assig
y JONES to leave the church. _aumm
always followed every command JONES gave to her an

u
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o2 was extremely loyal to the People's Temple.
BUFORD is just using MARK LANE. got
MARK LANE involved with the People's Temple because of his

i notoriety. LANE made several visits to Jonestown, at which
H

time there were always eloquent dinners and shows.
-MARK LANE never really saw what Jonestown was rea

4

1 e.(&}
S . - , et e

_ officials of the American Embassy
and also the Guyanese Government had been compromised by JONES.

; JONES bribed officials with women and their
L. . sexua avors. mentioned PAULA ADAMS,
Lo white female, 28; SHARON AMOS, white female (Jewish), 45 and

- DEBBIE TOUCHETTE, black femrale, 25, as being three women he

- knew that were probably involved in this matter.

£ 3 Pthese three individuals spent most of their time 1in George-
L : OWn . indicated that TIM CARTER was used to
infiltrate the Concerned Parents Group.(u)'

} —not have any specific information regarding
st i TIM JONFS' contact or mfluence over officials of the State of
' California.

hP was V‘??‘V ﬁnc'.ﬂ\(“'lﬁ\)ﬂ'. abont

the shooting death of Mayor VMABCONE} U)
m80v1et officials had visited
JONESTOWN e 1ndicate at JONES apparently had entertained
ideas of moving the group to the Soviet Union. DY
Wl JONES had realized that he had backed hlmsm
corner and that the People's Temple settlement was not working

out. ” MIKE PROKES, TIM CARTER and MIKE
CARTER had escapeG the mass suicide in possession of a letter

1

Cho
vt A2al ol

-

to the Soviet Embassy. NN vossibly the letter
revealed financial discloses to the Soviets. /h,
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‘J?oqestimated that there were more than fifty
weapons in Jonestown. He indicated that there was a larg

|

}

variety of weapons j vers, automatics, rifles,
and shw}le observed one machine
gun, weapons were kept in Hut fourteen vhere
JOHN RATRATLL GOBE, JiMMY JONES Jr., and JOEL COBB lived.
weapons were kept in the backside of a ware-
use. the warehouse as being located behind the
coordinator's ofrice. The coordinators were CHARLES and
JOYCE TOUCHETTE. The TOUCHETTEs were in charge of coordinatini

work days, agricultural programs, and financial spending.

described this location by indicating that it was
across from Mr. MUGG's cage. # MIKE TOUCHETTE
and STEPHEN JONES also lived at the Coordinator's Office. D
"W ——

— the Guyanese customs was very relaxed regarding
incoming parcels. mwhen he arrived, the
not chec

Guyanese Customs di our of his trunks. P
*it was ncot unusual for contrabond to be packed
in the bottom of trunks of incoming People's Temple members. /d/

P not aware of any specialized firearms
training either at Jonestown or in California. He did advise
that STEPHEN JOKES was a sharpshooter(.l_!':,l

When guestioned regarding the existance of a
contingency plan made in the event that JIM JONES or the
People's Temple was attacked publicly,
was not familiar with such a plan. Ee did acknowledge
the fact that JONES had often spoke of "dealing" with defectors.

JONES cften stated that the defectors
will get their just reward./”,
r

he
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not awvare of any officials, state, federal

or internat1| ona!, that have been targeted for assassination(&/

JONES held suicide practice
drills. Ee Ielt that JONES did this in order to get a feel
of what the people would do. the "wWhite
Nights" were actually the emergency sessions called by JONES
that would decide whether they would carry out the suicide
plan. _JONES' suicide plan was his last
resort stand against Fascist Armerica and its Imperialism.
JONES had taught that instead of allowing them to take our
lives, we will take our own livesku)

: . m any information regarding
a relocation pla xcep o say at if anyone would know

about it that it would be TERRY BUFORD. IIININENEGEGEYD
with JONES dead he did not think the People's Temple

movement would continue.{u’

ey
- —the following information regarding
‘ the shooting at the Port Kaituma airstrip and the assassination
] of Congressman RYANIM|
PR ’
A RYAN arrived at Jonestown around 5:00 PM on Friday.,
November 17, 1978. At this time, everything was going well,
]

! as RYAN mingled among the congregation. There was loud

i applause when RYAN was introduced. The Security Force were not
‘ armed, but the "secret" security force was mixed among the
congregation., That night, RYAN and some of his aides stayed

in Jonestown. Members of the Press stayed at Port Kaituma.
Saturday morning, November 18, 1978, a breakfast was held for

RYAN and members of the Press. At 11:30 AM, things started
to g0 bad.

.( Q?r
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were talking about escape. RICEARD CLARK and DONNA LOUIE had
already left, pretending to be

ght their plan to leave had been
began talking to newsmen and RYAN
about leaV1ng the Jonestown settlement. PANCEO JOHNSON and
MARCELINE JONES came to

JOERSON an attemptea ribe thern
stay and stop talking about wanting to leave.
toldm that they should not believe the b
offe Yy CELINE JONES. that they

confronted JIM JONES with thelr real problems, e poor living
conditions, was ill-nourished, and the ineqguality.

"If this is your idea of Socialism, I
These events took

wWant ho par
1:30 PM.

e ugs an elling them that they were always
welcome back and that they would be given $5,000.00 for
expenses., At 2:30 PM, indicated that there was a
total of fifteen defectors. ose individuals were:

BREKDA PARKS, CHRIS CO'NEAL, GERALD PARKS, JUANITA BOGUE, TRACEY
PARKE, TOM BOGUE, EDITH BOGUE, MONICA BAGBY, HKAROLD CORDELL,
JAMES BOGUE, TEENA BOGUE, DALE PARKS, EDITH PARKS, PATRICIA
PARXS and VERN GOSNEY. In addition to the defectors leaving,

there was Congressman RYAN, his aides, Press members andé

concerned relatives, who had come to Jonestown. At this last
minute before the dump truck departed, LARRY LAYTON jumped on
the truck indicating that he wanted to leave. LAYTOK did not
have any luggage or additional clothin Everyone was very

suspicious of LARRY LAYTON. he had
previously observed LARRY LA NES before
he jumpted onto the dump truck. the

attempted stabbing of RYAN occurred w
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waiting on the dump truck. RYAN was still in the settlement

with CHARLES GARRY and MARK LANE. Apparently RYAN was

discussing with LANE and GARRY about making arrangements

for the other families, who wanted to leave Jonestown. DON

SLY was reported to have been the individual attempting to stab

RYAN. After RYAN finally arrived at the truck, they were ready

to leave. the truck started to pull away

but got stucck in the mud. this was done on purpose

as a delay tactic. A caterpillar truck was summoned to pull

them out. When the dumpt truck arrived at the entrance gate

of the Jonestown settlement, JOE WILSON jumped onto the side

of the truck. WILSON loocked at everyorne in the truck very hate-

fully, ¥WILSON may have been looking for

his wife and child, who actually had left earlier in the day on

a picnic. When they got to the Port Kaituma airport, *
, one individual observed JOE WILSON shake hands wi

LARRY LAYTON and hand him a gun.

I!lllllllllllll.llllll.’the
following people got into the small plane: MONICA BAGBY,

LARRY LAYTON, VERN GOSNEY, TRACEY PARKS, DALE PARKS and the
pilot. LARRY LAYTON insisted on getting into
this plan and sitting behind the pilot. As this plane began to
taxi down the runway, another trailer approaching
the airstrip.
this time, RYAN was on the ground boarding the larger plan.

the shooting started with shots being fired
from those individuals in the trailer. the
following people as being in the trailer:

TOM KICE, Sr. - white male, 40's
BOB KICE - white male, 35

RONNIE JAMES =~ black male, 20
RONNIE DEKNIS - black male, 18 (L‘,
ERNEST JONES - black male, €0's

STANLEY GEIG -~ white male, 18
JOE WILSON -~ white male.
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STANLEY GEIG was the driver of the vehicle.

was s

heot at point blank Tange in ¢
ﬁﬁen tge shooting started at the larger a
the small plane began to slow down.
egan shouting
At this point,
at individue i

q out.
un and began shoctin

uring 1s time, shooting was still going on at the
larger plane. _efter the shooting, the tractor
trailer sped away from the scene
S

observed some of the defectors qet

uring € incident, that there
e severa uyanese soldiers nearby but they gave no assistance.

He did not actually witness the shootings

at the larger plane. CU’

Regarding the use of the radio at the People's
Temple settlement , RN 115 CARTER
would know the codes.‘ u' '
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Fhe did not have any knowledge of
a "hit lis or of individuals to be assassinated.(ly

When questioned about the possible existan
primitive nuclear device or bomb at Jonestown
an incident in a Planning Commission session in San Francisco,

California, when JIM JONES spoke about an explosion on a train
that had been carrying military amunition. _
remembered something JONES said about a large bomb, but could

not provide any additioral information.¢

* when JIM JONES held "white nights"
that he often state at public officials ané People's

Temple defectors should be assassinated. #
JONES had always indicated that he had people to teke care .

of that. JONES would lash out against defectors with such
statements as: "If I have to crawl after them myself or if

I have to get the Mafia, I will get the defectors". JONES
spoke to the congregation that Congressman RYAN was bad, that
the Central Intelligence Agency (CIA) was behind him and that
the CIA wanted to overthrow the People's Temple.

explained that JIM JONES had no intention of letting
Congressman RYAN visit Jonestown. _JONES'

real plan was to have LARRY LAYTON make arrangements

to cause the crash of RYAN's plane before it got to Jonestown.
everyone in the congregation was
forced to sign & petition against having RYAN come to Jonestown.
Apparently, individuals were made to sign the petition but did
not know what it stated. The petition was presented to
Congressman RYAN by SHARON AMOE. (u,

the following information about D.

LAWRENCE HT o o)
{ W

SCHACET had attended medical school in Guadalajara,
Mexico. SCHACHT came to the People's Temple with emotional
problems and addicted to drugs. JIM JONES took SCHACHT in and
got him off of drug dependency. JONES apparently sent SCHACET

(%
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57 C’to school to finish his medical training.
SCHACHT was very poor at putting what he learned to practical
use. JONES made SCHACHT publicly admit that they had sexual
relations together. SCHACHT had even told
him that this was true. SCHACHT was not a licensed Medical
Doctor and he had not satisfied any residency requirements.
SCHACHT used the following drugs as control substances:
thorosine, valium and librium., The Extended Care Unit was

used to discipline individuals in the Jonestown settlement.
Drug thearapy and brainwashing techniques were extensive.
Thorosine was often put in milkshakes, not always necessarily
done by the medical department. mmmm
MOORE (sister of CAROLY LAYTON) was e individual who had
access to_all drugs. SCHACHT had to make requests through
ANKRIE MOORE. WP ro knowledge regarding the presence of
cyanide at the Jonestown settlemen‘t:.‘/ujJ

“TOM GRUBBS was the individual
-t that had developed the boxes used to discipline children by
e placing them in solitary confinement. These boxes were

destroyed after DEBRBRIE BLAKELY returned to the US and exposed
their use.

W)

the mass sulcides On

Temple members :\w

he had no personal knowledge of
ovember 18, 1978, but thath
had been witnesses:( u, ——

descriptions of the following People's

1) TIM JONES - white male, basketball team, security
force, planning commission, violent

2) JIMMY JONES, Jr. - Black male, basketball team, - .M_}
security force, planning commission, vieclent

17«
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% 3) EDDY CRENSHAW - black male, drove trucks, boat off
;{é loading crew, had heard that CRENSHAW wanted to leave

4}y HERBERT KNEWELL -~ black male, basketball team,
security force

5} JOENNY COBE - black male, basketball tean,

. security force, violent

s 4

g 6) JOHENNY JONES - black male, former JOHN BROWN of

b San Francisco, knew alot of government officials, ran public

E arena for JONES in Jonestown u

7} MARK CORDELL ~ white male, basketball team, security ‘

force

-t 8) JIM MAC ELVANE - black male, head of People's
Temple security in the S, mainly in San Francisco, brother of
KAY NELSON

9) BILLY OLIVER - black male, security force, mcther
had come with RYAN a2s a concerned relative

10) STEVE JONES - white male, JONES' natural son,
basketball team, security force, planning commission

1%% TET TRADAM o R1Ia~l malas h:c_-\rn o nen -ttt
ddf 539 P, LE o S u‘u\-n Hi{= 3 § 5 [ R=F: 4 (sS40
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force, managed basketball team, husband of Sa

hal
DY BRADSHAW, v

[

12) CHERIS O'NEAL - white male, worked in buck factory

L3R “)?
;__..‘-ﬂ' . !...-m.....-r-

13) CALVIN DOUGLAS -~ black male, basketball team,
security force, violent

!l e |
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14) CLEVELAND MEWELL - black male,
security force

15) BONKIE SIMON - white female, security force,
married to AL SIMON

16) PAUL MC CANN - white male, off loading crew,
worked in agriculture, reserved security

i

R e .0
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researcher medical department, intelligent

18) TOM GRUBBS - white male, school principal, develcope u‘
discipline boxes

19) MARIE RANKIN, also known as (aka) DUCKETT - was
on drugs, had criminal record.

- INY mepeET DINNALD o whidean Famala nlammieomsr Armmi ooy an
- &N FAF LY L N SRV A Wild T A TG L& HLQI&JIL‘&& R L T = o S T
o JOKES' "right arm", most dangerous individual alive

o4

R
R |

21) JEAN BROWN - white female, in San Francisco, very
high in Puklic Relations, planning commission

22) RENNIE KICE ~ black female, planning commission,
wife of BOB KICE, worked in medical drugs and supplies

Nr e

H
¥

2N T AD TALIRCOMAR - erthida Fframeala
&2 jJ AN WILINOD A VLY T WHIL LE LTI LAT
24) VERA YOUNG - black female, in San Francisco temple,

planning commission

A
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25) JUNE CRYM - white female, in San Francisco temple

26) MIKE PROKES - white male, ex-CBS reporter, top
i public relations representative to Guyanese Government, planning
: commission, viclent - capable under order

27) TIM CARTER - white male, higher than MIKE PROKES
in Public Relations, viclent - capable under order
28) SANDRA INGRAM, aka BRADSHEAW - white female, LEL
INGRAM's wife, very loyal, planning commission, JONES' mistress
*._
_— L
29) JUDY FLOWERS - black female, San Francisco temple
secretary of membership \U‘
30) JIM and HARRIET RANDOLPH - white male, white female)

in charge of all people leaving San Francisco to Jonestown,
e HARRIET RANDOLPH identical with HARRIET TROOP, who had some
&y law experience

b 31) LEONA COLLIER « black female, in San Francisco,
T major membership secretary, visited Jonestown often, made
other abide by rules but never did herself, made thousands

s of dollars for JONES by recruiting blacks, important to JIM
- JONES

32) BURRELL WILSON - black male, basketball team

33) CLAIRE JANARO - white female, never lived in
Jonestown, planning commission, on ship "Albatross", had been
purchasing agent in Ukiah, California for Pecple's Temple
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34) RICHARD JANARO - white male, planning commission,
on ship “Albatross", Ppublic relations and purchasing agent

35} DON and BONNIE BECK - both white, uullege trained,
in San Francisco, very loyal, on planning commission
36) MARIE KATSARIS - white female, Greek, JONES® \
mistress
37) PAUL AD2ZMS - white female, planning commission w
38) TISE LEORY - white female, planning commission,
head of accounting department, general inventory and balancing

39) CHUCK BEIKMAN - white male, charged with murder
of RMOS, very violent, cannot read or write

40) JOYCE TOUCBETTE - white female, planning commission,
coordinator at Jonestown

4)1) CEARRLIE TOUCHETTE - white male, hushand of JOYCE

on ¢hin "Albatross". n]ann1nc commission, coordinator
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42) MICHELLE TOUCHETTE - daughter of JOYCE and CHARLIE
TOUCHETTE, planning commission

43) MIKE TOUCHETTE - white male, son of JOYCE and
CHARLIE TOUCEETTE, basketball team, vioclent, close to STEVE
JORES

44) STANLEY CLAYTON -~ black male, witness to suicides,
worked in kitchen

0
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45) LARRY LAYTON - white male, charged with murder
of five people, planning commission, very close to JIM JORNES,
sat next to JONES on pulpit

46) VERA INGRAM - left a long time ago, daughter of
ALICE INGRAM, who managed the warehouse Ww
|

47) ALBERT TOUCHETTE =~ white male, 18 - 19, basketball
team, violent, coordinator with father, CHARLIE TOUCKETTE

48) MIKE CARTER - white male,.brother of TIM CARTER,
planning commission, worked on radio

42) BRUCE OLIVER - black male, 18 - 20, security
force, violent, observed with weapon

that TCRRI BUFORD, PATTY CARTMELL,
SANDY BRADSHAW, SHARON AMOS, CAROLYN LAYTON, KAREN LAYTON,
RITA TUPPER and CHRISTINA LUCIANOS all had sexual relationships
with JIM JONES. JONES referred to these individuals as his
"staff". These staff members would divide up the California
area and gather information on the membership. Cards were kept
to assist JONES in the fake healings. The staff would go
through your personal belongings and use the information
obtained for JOKLS to make revelations.(FAJ

the following informatiorn about
himself: [ %A}

Name
Race
Sex
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Date of Birth (DOB)
Place of Birth (POB)
Height

wWeight

Build

Hair

Fyes

Scars

Occupation
Education

Marital Status

Family Members

Social Security Number
Selective Service
Number

Destination Point
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FD-302 (REV. 3-8-77) ﬂ

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/28/78

Dats of tramscription

was interviewed at John F.

Kennedy Internationa rport (JFKIA) after her departure
1 Myvar

from Pan American fli 228 arriving from Georgetown, Guyana.

e t
. he identity of Special Agent (SA)
= ederal Bureau of Investigation (FBI), and
: S Unjited States Secret Service.\yy

at which time she remembered
attending meetings o eople's Temple Church. She advised
she went to these meetings with her parents, although she
didn't like attending. She stated the People's Temple (PT)
was good to the family when her father was sick by helping

pay his medical bills. Her mother and father believed and

trusted Reverend (Rev.) JONES, but she found the meetings

boring(\A)

had an

opportunity to leave California and go to Jonestown, Guyanz.

While in California, they saw nmovies of Jonestown and although
&+

it TnAalkead Tikbea o Rhann¢ddi 13l mloama ¢~ 1Tiuas athes 24317 AiAnt e
d v LUURTWU -~dBRT & Wioak FAF S P.Lﬂ\.!: W AL ALVTy (=2 ¥R =1 wvdd4i oL Wil 4

want to go. in Jonestown, everyone was supposed

: to be treated equal and be able to get good jobs. Between

g viewing the movies and hearing how good i
~

ey le alifornia Tor New Yor , where they
boarded a flight for Georgetown, Guyana. (U.)

upon arrival in Georgetown, they

: stayed at quarters for approximately eight days;
= however, after that, they were transported to Jonestown

on a boat called the "Cudjoe™. She advised this ship was
used to transport people and supplies from Jonestown to
Georgetown. She advised there was another boat owned by

: the PT named the "Albatross"™, which also transported supplies.

&/

trvestigation on___ L2/ 2L7 (B o JYFKLA, Queens, NY e o BQ B9-495
o1 %o -
b" by SA 1h Date cictated 12/26/78
This gocument containg nelthar recommendstions nor conciusians of the FBI, It is 1he proparty of the FBI and i1 joansd 1o yOur agency;

H ano s contents are not to B8 GiKFiDUted CUtHOS yOur agency.
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F from the first day in Jonestown,
she dislike e piace and it was nothing like the films

she had seen in California. She stated the living conditions
were terrlble. You had to share a very small cottage with

h ] —— N [Ty VN mwn ol memie bm oA A cveal s mes X |
L UI” 1% Uhllt:l PUUPJ.C' auu yuu lldu v prr .I.Vd.L-yo Dll!: auvxacu

the first day there, JOYCE TOUCHETTE advised her she was
assigned m It was so hot and they
made you stay 1In e sun a day with only a break for lunch

and 10 minutes off in the afternoon. She stated her first

week there, Rev. JIM asked her how she liked Jonestown.

She replied it was nice, but very hot. He smiled and told

her to enjoy herself. That night at the meeting, Rev. JIM
called her to the front of the group and yelled at her for

not liking Jonestown. She stated that the whole group,
including her family, all yelled at her for telling the
Reverend that it was too hot in Jonestown. She stated this

was the only time she was ever called in front of the gr‘oup.(y

'( \
a routine day in Jonestown began
at 6 AM wimasand work began at 7 AM till 12:30 PM,
when they would eat lunch. She stated lunch consisted of
rice and gravy. After lunch, she would work till dinner
time at 6 PM, when they would eat more rice. At 7:30 PM,
everyone was required to attend the meeting at the Pavilion,
where Rev. JIM would speak. These meetings generally lasted
to midnight with the day's activities being discussed(yu

H CYEI'YOIIE wWdS l.lUl.- tr Cd.LEU equ:u..l.y
as they had been told before leaving California. She stated

that the people on JONES'! staff and the people on the security
patrol had better treatment than the other people in the

group. 3She stated that these people only had to work eight
hours a day, while we worked twelve, and they didn't have

to wait on lines to eat, while we did. the
following individuals handled the administrative matters

of Jonestown and were close to Rev. JONES and on his commission:

(“
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LEE INGRAM
SHARON AMOS
PAULA ADAMS

DEBBY TOUCHETTE
TERRY BUFORD \"V
MIKE PROKES

TIM CARTER __‘

Of the above individuals, she further advised
that LEE INGRAM was the coach of the basketball team and
PAULA ADAMS did public relations work for the PT in Georgetown.
She stated she believed PAULA was very close with the Georgetown
officials. \\ll

the following people were members
of the Jonestown Security Patrol:\u,

TIM JONES
JOHNNY COBB JONES

CALVIN DOUGLAS

CHARLES MARSHALL \W
JOE WILSON \

STEVE JONES \

BOB KIZE

BAMMTE QTLAM
DUNNILILE SLIIVN J

Of the above, she stated STEVE and TIM JONES,
along with JOHNNY COBB JONES and CALVIN DOUGLAS, were the
elite members of the group as they were the closest members
to the Reverend and were usually with him wherever he went.
She advised they also carried weapons at the White Night
meetings, but she never saw them practice with them. She
stated these weapons were either rlfles or shotguns; however,

aha AiAnt # Lrov e T~ +tha wtanrmmame o~ [ e Toammaomd s Qhha avemladimad
DIIC Nldwdill '\IIU“ IIU“ Ul‘c NBayqu 6Ub l.-U VLT O LWLl e il CAV.I.G.LHCU

that a Whlte Night was when an announcement was shouted

over the PA system that everyone should immediately get

to the Pavilion. You had to stop what you were doing and

get there as fast as possible. At these meetings, the Reverend

(Y
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would talk to us sometimes lasting all night. He would

warn us that the United States (US) Government might try

to come to Jonestown and arrest some of us. He told us

if anyone tried to take someone out of Jonestown, they would
have to deal with all of us. He would also ask us if we
were afraid to die and how would we like to die and that

we should always be prepared to die. She stated when asked
if she was afraid to die, she would say no because she was
afraid to go against the Reverend again. If you said yes,
he would call you up to the front of the group and ask you
why. She stated at one of these meetings, the group practiced
a suicide drill, although she was not there for this. At
these White Nights, the security force walked around with
weapons. She stated these weapons were kept in Cottage

14, where JOHNNY COBB, TIM JONES and CALVIN DOUGLAS resided.
Besides the shotguns, they also used bows

and arrows for weapons. ]1)

She advised that although they had weapons in
Jonestown, she was not aware of any threats made by Rev.
JONES to murder any officials of another government. The
only people she thought Rev. JONES would have killed were
people who defected from the PT. Rev. JONES felt that you
should remain loyal to him and the PT, and he didn't want
any defectors. (

the only visitors to Jonestown
besides Congressman AN that she saw were two Soviet males.
She stated this was about three months ago. The Soviets
spoke to the group and advised us they were proud of the
work we were doing and were proud to be friends of the PT.
The reason she remembers the Soviets is because after they
came to visit, Rev. JONES wanted everyone to learn to speak
Russian. Rev. JONES told us if we ever left Jonestown,

we would relocate in Russia and that is why we should be
familiar with the language. DON JACKSON was the individual
that taught us Russian. (U‘
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terrible place to live and she wante 0 leave, but there

was no way to get out. If you tried to escape and got caught,
you were placed in the Extended Care Unit (ECU). This unit
was headed by Doctor LARRY SCHACHT. 1In this unit, they

would administer drugs to you continually and you would

be in a daze for some period of time. The fear of the ECU
would keep people from trying to escape(’u,

“she knew of no plan to assassinate
Congressman RYAN by Kev. JONES. She stated that when Rev.
JONES learned RYAN was coming to Jonestown, he advised all

of us to be happy and friendly, but not to speak with RYAN.
Rev. JONES didn't even want RYAN to come to Jonestown; however,
after speaking with MARK LANE, Rev. JONES consented to let

him visit. On the Friday night that RYAN was coming, Rev.
JONES gave us a half day of work and gave us all day Saturday
off, which was very unusual. #by this time, who

were not pleased with life in estown, thought Saturday

would be a good time to plan an escape as security also
had the day off. u,

On Friday evening, when RYAN arrived, the PT committee
put on a mini production show for him. After the show,
we went to bed so that we couldn't have any conversation
with RYAN. RYAN stayed at Jonestown that night,
believed his staff slept someplace else; however, Saturday
morning, they were all back in Jonestown. As we were considering

ible escape from Jonestown, we did not know that my
w had approached one of the men
in RYAN's par 0old him that we all wanted to leave
with them. This man then took mto see RYAN
and JACKIE SPIER and relate her ry to them. RYAN advised
meet him at the Pavilion.

vised
0 immediately go to the Pavilion. Upon arriving at
the Pavilion, we met Congressman RYAN and Rev. JONES. RYAN

(4
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advised Rev. JONES that we expressed interest in leaving
and that he was going to take us. Rev. JONES said that
would be fine, but before we left, he would like to speak
with us. Rev. JONES told us he would like us to stay, but
that we could go home next week. He was afraid if we left
with RYAN, it would make him and the PT look bad and he
didn't want that. advised
Rev. JONES that they wanted to leave today and now. Rev.

JONES agreed with this and told us we were free to leave.

He hugged us and advised we could come back any time we

wanted. it was decided we were
leaving, we all wen ack to our cottages to get our belongings
and then returned to the Pavilion.

ey wWere also leaving with us.
5 we were getting e truck and saying goodbye, suddenly
DON SLY approached RYAN and tried to stab him; however,

this effort was stopped by MARK LANE and CHARLES GARY, who
jumped on SLY. RYAN then stated farewell to Rev. JONES,
advised he enjoyed his visit to Jonestown, and was pleased

to have met him. RYAN got on the truck and we began our

trip to Port Kaituma. As we were driving along, we heard
cheering and clapping of hands coming from the Pavilion.

As we arrived at the airstrip, the plane that was taking

us to Georgetown had not as yet arrived. We all got off

the truck and ED CRENSHAW drove away with the truck. Approx-
imately 15 minutes went by before the plane landed; however,
it was not large enough for all of us, so we had to wait

for a seccnd plane, which came in 5 minutes. As
the second plane was landing, she noticed
a tractor and a truck off a distance approaching the landing

field. We were now starting to get on the plane. LARRY
LAYTON, who was on the ride from Jonestown to Port Kaituma,
kept saying how he was glad to get away from the Reverend
and Jonestown; however, we all knew he was a close friend

of Rev. JONES and couldn't understand why he was saying
this. At the airstrip, we all kept telling RYAN that LAYTON

(*]
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should not be trusted because he is loyal to Rev. JONES.
When LAYTON kept insisting that he get on the plane first,

Congressman RYAN and an aide both search im for weapons;
however, they didn't find any. By now, the
truck and tractor were fairly close to the plane she

! could see that STANLEY GIEG was driving the tractor and
o ED CRENSHAW the truck, and each of them had passengers with
= them. Some of the individuals who were on one of the vehicles

were:\ﬁ[

JOE WILSON ) {

TOM KIZE !

i BOB KIZE

B RONNY JAMES ‘"/
RONNY DENNIS

ALBERT TOUCHETTE

WES BRIDENBACK ‘j

— She advised that JOE WILSON walked over to LARRY
LAYTON to shake hands with him, and it appeared that he
handed something to LAYTON. At this point, WILSON walked
and LAYTON got on the smaller

She stated RYAN and his party were
outside the plane when she heard shots
that came from the smaller plane. LAYTON had shot MONICA
and VERN and then tried to shoot DALE, but the weapon didn't
go off and LAYTON ran off the plane. As I was looking out
the window, “the tractor and truck were right
up close to the plane and suddenly shots were going off.
First the shots were ocutside the plane; however, the vehicles
then drove around the plane, shooting into it. After driving
i around the plane, the vehicles began to drive away. HBAROLD
s CORDELL yelled we should get off the plane and hide in the
g%ié Jungle, because he thought they were coming back again."uv

i
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or three days before finding men
in a canoe on the river. They asked if we were
and we said ves. They told us that everyo
had given them our descriptions.

they went across the river in the canoe where
) efense Force (GDF) was waiting for them. The
soldiers asked me who I was and I tcld them. They advised

town

- us that were a short distance away in
3. a house, W e e other survivors from the assassination
-~ A at the airport were in Georgetown. We stayed where we were
for a night before going to Georgetown. In Georgetown,
ORDELL RHOADES, who escaped the Jonestown suicide, told
us that when the tractor and truck returned from the airport,
—

they reported to Rev. JONES that everyone was dead. Rev.
JONES appeared happy according to ORDELL. ORDELL advised
people shouting and clapping, it was because Rev. JONES
explained to the group that RYAN and his friends weren't
going anywhere.(ul

ORDELL explained that Rev. JONES stated that because
of the shootings at the airport, the GDF would be coming
to Jonestown, s0 he announced the mass suicide. First,
the little babies were given the poison down their throat.
Then some of the people took it voluntarily. Other people
were forced to take it or be killed by the guards. ORDELL
advised us while this was going on, he was hiding under
a building and when it got dark, he escaped into the jungle-(u/

* while the shooting was taking
place at the airport, ere were Guyanese soldiers at the

l;?C/ end of the airstrip, but they never attempted to stop the
shooting or even help the survivors after the assassins

left, \u’
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_ she feels members of the PT Church

in Ban Francisco or membars of ths Jonsstowun baskethall

Al o W wra . ek LRSS F g ¥ o N o b e e

team would be the people that might try to harm the survivors

of Jonestown. She also advised she heard that STEVEN JONES

had given EUGENE SMITH instructions to kill all the survivors,
although she didn't know if SMITH would carry these instructions
out. (ﬁ)

while in Georgetown, she stayed
at the Par el. e advised they had to stay in Georgetown
in order to testify at a hearing as to the facts surrounding
what happened at the airport. When the time came, she advised

it wasn't necessary for her to appear in court. She stated
that all testified
at the hearing.

before leaving Georgetown, they were
contacted by of the United States Government,
who had everyone fill out forms that we would repay the
United States Government any money that they had spent on

us.(“‘
R -
and that she believe

Jonestown,
be geing to a relative's home i

mfollowing information about
the below sted individuals she knew in Jonestown: (Zg!

la

Name Position in Jonestown Dead or Alive
TIM JONES, w/m Security Alive

JIMMY JONES, JR., b/m Security Alive ‘“/
EDDY CRENSHAW, b/m Truck and Tractor Driver Dead ’

R P )
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Name

JOHNNY COBB, b/m
JOHNNY JONES, b/m
MARK CORDELL, w/m

JIM MAC ELVANE, b/m
BILLY OLIVER, b/m
STEVE JONES, w/m

LEE INGRAM, b/m
CHRIS O'NEAL, w/m
BONNIE SIMON, w/f
PAUL MC CANN, w/n
PAULINE GROOT, w/f

TOM GRUBBS, w/m
MARIE RANKIN, b/f

TERRI BUFORD, w/f

Position in Jonestown

Dead or Alive

Head of Security
Aid to Rev., JONES

Worked in kitchen,
basketbzall team

Unknown
Security

Anything he wanted,
basketball team

Planning Commission,

Coach of basketball team

Brick factory

Securitv
Security

Security

Boat crew

Schoeclteacher

Supervisor of Public
Service Crew

In United States

194

Alive
Alive
Alive

Dead
Dead
Alive

Alive

Dead
Dead
Dead

Alive
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Name

JEAN BROWN, w/f
RENNIE KICE, b/f
LORA JOENSTON, w/f
MIKE PROKES, w/m

TIM CARTER, w/m
SANDRA BRADSHAW, w/f
DALE PARKS, w/m
RICHARD JANARO, w/m
MARIE KATSARIS, w/f

PAULA ADAMS, w/f

TISH LEROY, w/f

CHUCK BEIKMAN, w/m
JOYCE TOUCHETTE, w/f
CHARLIE TOUCHETTE, w/m

MICHELLE TOUCHETTE, w/f

MIKE TOUCHETTE, w/m
STANLEY CLAYTON, b/m

Position in Jonestown

Public Relations in US
Nurse
Public Service Crew

Public Relatiops

Public Relations

In United States
Respiratory Therapist
Worked on boat

Public Relation
J

close to Rev,

S!‘
,,,,, ONES
Public Relations
Strong JONES supporter
Salesman on the river
Kitchen
Kitchen
Laundry room

Truck driver

Cook

FRIN!

Dead or Alive

Alive
bead

Alive
Alive

Dead

Alive
Dead
Alive

Dead

Dead
Alive
Alive

b

Ny
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Name
MARY LEE BOGUE, w/f
TOM BOGUE, w/m

TINA BOGUE, w/f
ODELL RHODES, b/m

JIM COBB, b/m

Position in Jonestown

Nurse's Office
Field Worker
Field Worker

Teacher, took care of
children

In United States

Dead or Alive

Dead

Alive

Alive (

Alive

Alive

interview

L7

The following information was obtained through
and observation:\EQ)

T

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Hair

Eyes

Residence

Telephone
Occupation
Employment
Education

Marital status

195
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1/3/79

Date of tranmscription

was interviewed

at John F. Kennedy International Airport after her
departure from Pan American Airlines flight 22B arriving
1 from Georgetown, Guyana.lu’

|

dvised of the identities of Special
ral Bureau of Investigation,
United States Secret

Agent
and Special Agent
Service. (

were

members of the Peoples Temple (PT) at that time. VF
her family mo
o Ukiah, California where they remained until D

U vhen they moved to Jonestown, Guyana. (u, —

L ‘ This decision was made becauii -
“ TEey were shown pictures aep1ct1ng SOnestown
&5 a beau 1 resort and decided to move there.{“’

not happy at Jonestown anc attempted to, notlry other
relatives that were still in the United States not to \
come. However, the mail at Jonestown was censored

by people appointed by Rev. JIM JONES and those who

wrote unfavorable comments about the Jonestown compound

{ were ridiculed at public rallies and sent to Public
§ Service. #recalled being forced to write letters
' which were favorable to the PT.?]{,

<]
vy
was leaving Jonestown

with Congressman LEO RYAN and his party. Upon arrival (l/

L&)
w
V-]
|
-~
o
wn

|
é
A 12/21/78 Queens, New York B
] 1igstion on

Sh . Flle e
SA DMW:rrv

v

L 2 4T8 B
by ;! \: Date cictated

fw)
N
\\
N
0o
\\
~J
o

E 4

This document containt neliher recommandations nor conclutlons of the FAI, 1t I5 the property of the FBI and Is loaned 1o YOUur 2pency.;
M and its contents are nol to be Slitributed outiide your sgency. 1 3 '?
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ocarding the plane, members
ongressman RYAN's party insisted that LARRY LAYTON

be searched for weapons., Congressman RYAN searched

LAYTON, but did not find a weapon. However, LAYTON

did not immediately board the plane and subsequent

to speaking with JOE WILSON came on board. At that

time, a tractor pullj a flat-bed trailer arrived

at the airfield observed the following

individuals with weapons: (W) :

BOB KICE
TOM KICE
JOE WILSON

ALBERT TOUCHETTE

STANELY GIEG

RONNIE DENKIS (U[

RONNIE JAMES

WESLEY BRIEDNBACK

(First Name Unknown) {(FNU) JONES -
black male, tall, and slim, lived
in cottage 30

LARRY LAYTON




* LAYTON brandished a2 handgun
and fired shots inside the plane. Ther est of the

shooting was done outside the plane,
PATRICIA PARKS, was killed during the shooting.,

R
ask
questions an! prov!ged the r

1
w
‘&. 1
= Bodyguards{ ®)

PO ,

e there were certain

&7 individuals who had a close association to Rev. JONES
A

and identified them as: \u} )
! (Y3 - _-ﬁ

TIM JONES

d various specific
s

e
esponses which will follow: {#&/

LEE INGRAM
TERRY BUFORD
JEAN BROWN

- (W

MIKE PROKES

-

TIM CARTER
RICEARD JANARO
MARIE KATSARIS
PAULA ADAMS
TISH LEROY

‘ JOYCE TOUCHETTEE

CHARLIE TOUCHETTEE

- whaw

MICHELLE TOUCHETTEE

E
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i
MIKE TOUCHETTE
(w
TOM CARTER .
Security Force (u] — i

: Pthe following individuals
as members of the security force:{\"_‘l

TIM JONES M
JIMMY JONES, JR.

JOHNNY COBB

CALVIN DOUGLAS
BONNIE SIMON (“NI
MIKE TOUCHETTE
BOB KICE
TOM KICE

RON TALLEY

E WILSON ~

_never heard the term “"angels”

at Jonestown, but advised the security force was
sometimes called "SAT" and "IS". {u

the security force kept

r-nnfrn'l hF -“‘_ maembers af Jonestct."} T Y pare armed

with rifles durmg "white nights".
geeing BONNIE SIMON and TOM GRUBBS carrying crossbow
and that most members of the basketball team were also
on the security force. ,)7)

S )

SJl)
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Planning Commission \U’

No knowledge.{W

Bribery or Influence Peddling (W
No knowlege(U)

Criminal Offenses in United Statesf W}
|}

No knowledge 'u

Soviet Associatiorly|
- b}

. seeing three or four Russians
once visit the Jonestown complex and Rev. JOKNES
constantly talked about moving the PT to the Soviet
Union if they were invaded by the enemy from the
United States. The membership was also compelled
to attend Russian language classes. (h,

Weagons(l,"

hotographs in the Guyanese newspaper
of soldiers carrying many weapons out of Jonestown,

but except for those carried by the security force, did
not see any while she was there.(uv

Firearms Training (W

No knowledge. Some members practiced karate.’u'

Contingency Plan \IM

No knowledge. (\('



BQ B89-455

Murder Targets ‘u,

No knowledge. ( ¥}

Suicide Drills (u)

heard that there were suicide
Arille econdnected at Jonectnawn,. hnt navear martiecinmatal
\:b -l s o Vel & 4 el L = - T N b A A LS F L B =Y *d N ¥ o i rua. b‘.hvd-rﬂb:u
in them. t}}
Relocation Plan‘u’
\

No knowledge.(u)
Assassination Plan (“\

Unaware of any discussions regarding the
assassination of Congressman LEO RYAN or the existence

of an assassination squad.f u,

-l m Congressman RYAN was
o threatened Dy DON SLY with a knife while at Jonestown.[ &/

LL RHODES also told
that HERBERT NEWELL and EUGENE SMITH

members ol Lamaha f‘nrﬂnnc\ were not wanted on the t"lane

} : ' returning to the United States because she (RHODES) heard
;b that SMITH was ordered by STEVE JONES to kill survivors
i of Jonestown. (uj

Radio ‘\“

The radio was used to call Lamaha Gardens

getown and to order food and supplies. No knowledge
c Y N

-
o

22
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FMIKB PROKES, TIM CARTER,
and PAULA as radic operators.‘u‘

Hit List (w
No knowlege. (4

PAULA_ADAMS (4}

ADAMS worked in the radio room both at Jonestown
and Georgetown. She was a very close associate of Rev.

JI¥ JONES .\uy

Bombs\ul
one time heard an explosion and shots

being fired at !oJestown and was told it was the enemy.l ¥/

"White Nights® ¢ W)

*she attended three or four "white
nights" while at Jonestown. A "white night" was a

preach to the membership. | W}
"Hut C-14 UA)

vnaware of the contents of hut C-14,
but stated that " §uns were stored in the radio room. (‘Q
Dr. LAWRENCE EUGENE SCHACT [ W)

N

SCHACT was the medical
doctor for the Jones ompound and was closely
associated with JONES. SCHACT ran the Special Care
Unit (SCU), which was the medical hut and the Extended
Care Unit (ECU), which was considered a hut for “crazy"

people. (U)

PAVE’
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MARK LANE and CHARLES GEARY (ul

ODELL RHODES had tolad
a ev, S had wanted "PONCHO"
© kill MARK LANE and CHARLES GEARY at

Jonestown, “PONCHO" took LANE and GEARY away,
but then let them go because GEARY had done "PONCHO"
a favor. \u,

Druys \‘|

Had no knowledge of any drug trafficking by
rT members.‘., .

Future Plans \,|

ith
'Y,

The following information was obtained through
observation and interview: (“'

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Hair

Eyes

Residence

T e

Education

Father

2u4
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Mother
Brother

b7 Aunt

Uncle

e
-

f (4 ﬁ o
M

. . »
..‘. i
: FL O

e

(24
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/5-/78

Date of tronscriptien

was interviewed in Pan American
Hanger 17, at John F, Rennedy International Airport (JFKIA),
Queens, New York (NY), upon her arrival from Guyana. This
interview was conducted in the presence of Special Agent
(sa) United States {(US) Secret Service,
urnishe e following information: ¢ )

Temple (PT) Church in ated that
Reverend JIM JONES ha and
that this was partially the reason she joine urch.

she had and was afraid to
ave an operation, until Reverend JONES assured her that every-
thing would be alright. mshe had the operation,

it was successfu 4 this strengthened her belief in Revereng
JONES. moved to California,
however ghe returned to Indiana, and then 4 back

to California to live.,.)

Wer gross income
to the church for years. hig was reguired
by the chur t eince at this e she was not living
communal, %the church would help support
its members ey were layed off or lost their jobs. h
throughout her association with the PT Chu

r
California, she was content in her relationship with the church

ICh. "af}l

velled to Jonestown, Guyana,

Upon her arrival,

the Jonestown Commune

Was n he para expected.

ﬁold her that he had tried to get
o come to Jonestown. hey immediately

began making plans to leave, however ey werem

get _away or to get word outside the commune.

mmune members referred to Reverend JONES ag "Father," /'y

inorviewed on __12/2/78 ., Queens, New York Fite # _BD B89-485
R —— AL '
SAs VA -

L7 ¢

by

le Dote dictoted 12/4/78
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! 7 . and his wife MARCY was called "Mother." (u,

qdiscipline at Jonestown was

extremely strict. unishments included beatings, and "Public
Service." "pPublic Service" consisted

z of being made to cut grass and weeds in the hot sun. o
B this punishment was frequently given to children.
Y [cverend JONES told the people that they
used to have boxes that they would put unruly commune members

i in and bury underground as punishment. .
| - she never saw any of these boxes. {&'
i
|
1

she believed there were six or
seven security people at Jonestown, however she now feels

that there had to be a lot more. —the

guards or security force were generally not armead except

on a couple of occasions, and she believed they were hunting.
she never heard the term "Angels" used

at Jonegtown.

ne of the security force
members was EDDIE C . 8 Dlack male. *
DOUG SANDERS was another security force member, and

at ehe believed he is dead. /&)

mthe Jonestown basketball team,
) : was exactly that, a basketball team that went to Georgetown
¢ to play —gmés' _nnnn T‘?t‘ll_ﬂu_‘}:" memA Wi1ea 80T

CHBUCK BI &nd n11s son
STEPHEN, were onm5he did not
believe JOHNNY JCNES, Jr. was a m er © e basketball
team. IM MCALVANE (ph) was not a member of
the basketball team, since he arrived the day before she
left Jonestown. she believes MCALVANE to

be dead now. she did not know anyone

named HERBERT STANLEY GIEG was
not a menber of the baske

she believed DON SLY was not ©
_ stated she believes he is dead.
i INGRAM was an individual very cl

L and that he was the coach of the basketball team.




L -'i'.:?/'##:"'
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*II
et adeh ekl o

},7(', q she believes he was also ‘a member of the securi
- force, and that he is the husband of SANDY BRADSEAW.

BQ 89-495

LEE INGRAM is alive.

CHRIS
and that his job at

e layed down on the floor of the
ﬁ1 ane when +he l:hnnf‘i'ng started. _STEVE

JONES Reverend JONES' blood-son, was on the basketball team.
JONES as a white male, 6'2", with a dark
complexion. JONES is in Georgetown at
LRHAMA (ph) house. she believed TIM TUPPER
to be TIM JONES, and stated that he might have been on the
basketball team. JONES wags a white male
with blonde hair. she believes JIM JONES,
Jr., may have been a member of the basketball team. She
describes JIM JONES, Jr. as a black male, 6', slender build,
approximately 17 to 18, and stated that he stutters.
PLOU JONES, she did not believe to be a member
of the basketball team. not know an individual
named CALVIN DOUGLAS. JOHKNNY COBB JOKRES

might have been a member ©of the team. JOENNY

aulll W AJELININ &
COBB JONES as a black male, 17 to 18 years o!! !'!Hl, slender

build. (P SOFES is the brother of JIM COBB. /¥ )

J TERRY BUFFCRD was a very close
associate to Reverend JIM JON

ES. i che was
high up the ladder in the PT Church did not
know what BUFFORD was doing. she heard

BUFFORD 1eft| and that the PT Church had sent people loocking

for her. PAM BRADSHAW was in Lahama Gardens,

Georgetown, Guyana, L7

from the time she arrived at

Jonestown,
stated that a couple of months after she arrived there,
Reverend JONES stated that relatives of the commune members
had hired mercenaries to come down and "get us dead or alive."
when the people attended meetings, they

a piece of paper going in to prove they had ;x

in _ /%)

U3
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E;?CL attended. At these meetings Reverend JONES asked how many were
willing to die when the people come in to get them. *

stated that she had heard they had practiced drinking Kool-Aid,

which supposedly contained poison, to show that they were not

afraid to die. this never happened while

she was at Jonestown.

everend JONES had a close inner-

éroup of associates w!xl c! included the following:/2¢,

' MIKE CROATES (phonetic), white male, 30, 5's",
elender build, dark brown hair;

\ MIKE CARTER, white male. ’ly
TIM CARTER, white male. ,

these individuals were apprehended
by the Guyanese officials following the suicide with a large
sum of money. told by people at Georgetown that
-t MARIE TSARSIAS (phonetic) gave them the money and told them

to leave.ru,

the PT Church had a council,
- much like a parish council, and this consisted of CLEVE
= SWINNY, HELEN SWINNY, and ARCHIE IJMHE‘.S("}

ER | T T 5. & 5 . .
' the only former members of tne

U
| PT Church that she could recall are DIANE MYRTLE, believed
to be in Califernia; LIZ FOREMAN, whereabouts unknown; JIM
COBB, whereabouts unknown; TIM STOEN, whereabouts unknown.
Reverend JONES had once remarked that

anybody "got someone” that left the church, it would be
blamed on the church. CHRIS LOUIS was
killed approximately one year ago in San Francisco, and
that he was a former member of the PT Church. PAPKS

DEJ_IEVES tnzs J.S wnat KEVBIEDG JORES was maxlng IEIEIEDCE
to. the PT Church would howeveyr, harass

(v
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those members that left, in an attempt to get them to return

to the Church.{ll!

b’}(‘, “ she had no specific knowledge
of the acquisition, censing, or shipment of any weapons
by the PT Church to Guyana. * she knew

they had two or three guns, but she believed they were used

for hunting (¥}

“ she had no knowledge of any firearms
training receive Y members.( 1, ’

g knowledge of any threats
to harm pu c officials. JONES had once

remarked that whoever was President of the United States (US),
he was not really running things. not sure what
Reverend JONES meant by this remark.m

S——

she was not aware of any dfficials,
onal, or other who were designated targets

l mshe was not aware of any bribe

l or influence peddling by members of the PT Church.#

1 _ReVerend JONES used to say he expected the Prime

l Minister of Guyana to stop by the commune, however, he never

l arrived. HReverend JONES told someone in
the Guyanese government at if they did not stop bothering

\ him, they would come out and find everybody dead./w

—she could not recall any discussion
regarding the assassination of Congressman RYAN and his party./v

Y haé no knowledge of the
existence of an acsassination squad./'/

mknowledge of assassination plans by
members o e urch.

. yd’/
©7
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Wshe had no information regarding
the involvement oI m ers of the PT Church in any criminal
offenses. (”,

mthe individuals that had access
to the radio : were as follows:,):/

KARON LAYTON /

CAROLYN LAYTON -

MARIE TSARSIAS (phonetic) (Led

Fthe general populace at Jonestown
were not allowed to use the radio. m{:hey
werc not allowed to write home, and ey did, ese letters

were censored by an individual named RITA TUPPER./ &)

Pshe had not made any written
or oral oath to the PT Church. # the members
had been required to sign pieces © lank paper, and later

she learned that various statements had been written on these
papers which would@ lead one to believe that they were signed
confessions. this is when she noticed

the change in Reverend JONES. ou could
not even talk to Reverend JONE ./”

F she had no knowledge regarding
relocation plans in the event of mass suicide. *

most of commune members were under the impression a
everend JIM JONES could not die, P
Reverend JONES freguently stated "They come our way, or

come out here and find us dead."

/¥
Jonestown was visited by an
official from the Russian Embassy accompanied by & doctor.

H the doctor gave Reverend JIM JONES a physical,
and the Russian 1 spoke briefly to the occupants of
Jonestown. is english was not very good,
however, he stated that he was very happy with the settlement.

(Y
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Reverend JONES had said in the past that
if they could not make a go of it in Guyana, he wouléd take
the people to Russia. gl

m:xot aware, or did not really know if
- Reverend had a group of bodyguards.
on one occasion, she attempted to see Reverend JONES,

- and his adopted son, LOU JONES, stopped her, saying that
= Reverend JONES was asieep.(.’

3 WPAULA ADAMS was in Georgetown
C most of the time that she was there. ﬁshe

i did not know exactly what PAULA ADAMS' position was in
Georgetown.

L71C
|

ﬂ'qfl

she had never heard any mention
evice at Jonestown

Fnr. LAWRENCE EUGENE SCHACHT was
- the camp physician, however, she heard that Dr. SCHACHT had
not taken his internship. the Guyanese

government was attempting to get him to come and take his

o internship. thie was one of the occasions
s when Reverend JONES stated if they continued to press him,
s they would come out and find everybody dead. (((j

= of & bomb or a nuclear

the poison used in the mass

_ sticide came into Jonestown approximately twe or three weeks
- prior to the suicide. mtom
P her that no one knew who had ordere t or where it had

come from. thought it might be
insecticide. .

*She was not aware of members
of the PT Church using drugs, and stated that Reverend JONES
was responsible for getting a great many individuals cff

drugs. during the last couple of months
she believed Reverend JONES himself often scunded drugged.

. Y
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m she has no knowledge of any drugs being
produced by the PT in Guyana. m'rhoresene,
e

a drug, was used on individuals at attemp O escape
when they were brought back to the commune. &
she has no knowlege of drugs being sent outside Guyana.
she knows that the PT Church had a ship
approximately 350 ton, named the "Albatross."™ They also
had a smaller ship, about 20 feet named, the "Cudule.” /0/
Wmembers of the commune at Jones-
town were making dolls to sell for Christmas in Georgetown./y/
m the two pharmacists at Jonestown
were DON FIELDS, believed dead; and LIZ RUZZERA.,J/
PATTY CARTMEL was one of Reverend
JONES' top eymakers. CARTMEL would

oney
make money by selling things in Georgetown.
CARTMEL to be dead. f))

SANDY BRADSHAVW, believed to be
in San Francisco, was very close to Reverend JIM JONES. /i/

an individual named DEBBIE LAYTON,

was supposed to have escaped a2 couple of months prior to

the suicide. NN f:rnich no additional information
/Y

regarding LAY

FReverend JIM JONES believed that
the FBI and the CIA were behind the persecution of him and
the PT Church. /)(}

she could not recall or was unaware
of any meetinges or contacts between officials of the State
of California who may have visited with PT officials and the

= = R assVasiatd Wil =5

Guyanese government. —the Governor ofh/

213
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California and@ Mayor MOSCONE, when they were running for
office, had visited the PT Church in California seeking

votes. "f

Reverend JONES advised the

occupants of Jonestown that Congressman RYAN and a party
were coming to Guyana. Reverend JONES
said that he would not aliow tnhis group into Jonestown.

Reverend JONES later changed his mind
after he spoke with RYAN on the radio.
she never heard Reverend JONES mention ‘killing Congressman
RYAN, her defection probably triggered

the whole inc

ent.

when Congressman RYAN was at
wn, she g t word to one of the newsmen named EARRIS

i3 arnsmdm s o VYamarvrs TeoaescdAavumm

WALIL-TW LW 4ACTA VT WWIICE Wil s

someone took in an attempt to
back.

went right ui to
told his security patrol to bring

“ when the party boarded the truck
for the trip to the airfield, everyone was extremely nervous

because LARRY LAYTON waes on the truck.

she and the othexr PT members leaving Jonectown told Congressman
RYAN that he could not trust LAYTON. #
RYAN told them if LAYTON wished to leave he, RYAN, would

have to take him along. When they arrived at the airfield,
DALE PARKS, kept insisting

that Congressman RYAN search LAYTON.

LAYTON was searched and no weapons were found.
ol £~ 1 owving the gsearch JOE WILSON

e o e ale T FT b &4y - e e was -l T

confronted JONES and to

4
wearing a poncho and shook hands with LAYTON.
-she later learned that WILSON had passed a gun to LAYTOX

(»
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b?C _ thei all beian enterini the ilanes

she observed a tractor pulling a wagon drive up to the airstrip.

Men were laying down in the wagon, and suddenl ot up and
began shooting.

¥

STANLEY GEIG was
driving the tractor pulling the wagon, and that two or three
blonde boys were shooting.

s l.! ’
HILE S

of the shooters was ALBERT TOUCEETTE.
o arother of the shooters was FNU (First Name Unknown) DENNIS. /ly/
] laved down in the airplane
Sl attempting to appear dead.
circled the aircr
they could not leave the wounde
‘:3 returned to the plane and dragged the wounde .
' she observed LARRY LAYTON walk by the

)

[y vl&hLJ«. .

ghed LAYTON stopped, pointed the gun,
‘d ulled the trigger. e
gun misfired and *DALE took the weapOn away

from LAYTON. LAYTON was arrested by Guyanese soldiers and
DALE furnished the gun to the soldiers 'u'

”a list was made by the survivors
for the Embassy of PT members that they considered dangerous.

the list included Reverend JONES' eson,

&
|
L IR T

- r - P ] LY - == a = Y - l =
JERRY, ; ELL {phonetic), and ELITH BOEG (phonetic) l-uj

. N
& Pa list of n embers on
v American assy statione his was

& list of the dead.
had been looking for
list was obtained. “l

ot know how the

1

21') ,.L[L[
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F she did not plan to continue as
a member of e PT Church, and that she sincerely hoped the
PT Church does not attempt to contact her. *

@y she believed some of the members of the PT Church would
attempt to get her for leaving. ( u'

”she was afraid for her life until
she learned that DOR ¢ JOE WILSON, and TOM KICE were dead. /,m\

v
The following information was obtained from an
addressbook in the possession h’

485-787 )

8024

8835
Bonnie 0701 annex

B3¢68

Doreen Greaves
1029 Geary Apt. B5
771-9867

[ ul
Welfare 46B-4431 ‘ b4
Public Health
468-4461
SF Area
415_

Cai ﬁiiii

P B —

Millon Inf
47357

Beam Jack 6196

2106



BQ 89-495

Luna Bu
| blood gas lab

Card Edi 7181

b/ <
\

Dr. Finkle 2300 Sutter
5G 94115
415-563-7701

-
; |
S
o § Georgetown 71924
g E Mission Village
.t P.0. Box 838

GEC Guyana

Hess Pat EF

ekl o

Dr. Del Hadel

Redwood Radiology

121 Satogne

L Santa Roca

707-525-1150 or 546-4062
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Pr. Jurow

2533 Post

EF 64115 (w
921-~75E5

Dr. Lampert
567-3040

The following description
through observation and interview:

Name
Alias

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Beight

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or Marks

Other Chzracter-
istics
Regidence

- e o ow

Telephone Number
Occupation
Employment

Education
Marital Status
Family Members

Number

Social Security
L— Arrests
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/28/78

Dete of transcription,

b7 C

was interviewed at John F.

Kennedy International Alrport (JFKIA) upon his arrival from
Guyana, in the presence of Special Agent (SA
United States Secret Service )USSS) '

the following information

q he knew Reverend JONES back in
Indiana, however, at i1s time he was not a member of the

People's Temple (PT) Church. , he
moved to California to obtain employment, an £ time

P joined the PT Church. G -t tne time he joined
i the PT Church it was located in Redwood Valley, California,
4

ere were no requirements to become a member.

' Reverend JONES started searching members of the PT
- Church as they entered the building. These searches were
L conducted because Reverend JONES stated that threats had been
et made on his life. 2Also, about this time, new members had to
- attended {hree or four meetlngs Pefore they were issued a

P [Py | 14 0

i mcuu.)e.l.bnlp card in the PT \..nu.rcn‘. “’

e '\ Fhe never lived communal as other
e ; Church members did, & izued to reside and work
o outside the Church. he donated 25% of

Ei his income to the PT Church, a&s w required.\w

e !

e he never made an oral oath or

— ¢ e He stated that Reverend iahis
o ‘f membars sign blank sheets of paper, an

e &

sometime later Reverend JONES regquired

e members to write down statements incriminating themselves.
if you had a criminal record you would have to
write

€ out and seign it. wother people
they were homosexuals and sign

were told to write down that
the paper.‘ w

r i a
some sort of attendance control. H
ﬁi ii iiow what happened to these bla sheets ©

& bk
S

e

A

\
investigation on___ 12/21/78 ., Queens, New York cn . BOQ B9-495
L7 A
0 by Sa , /1lxp Date dictates 12/26/78
This gocument contalng nelther ucommlnanll:ms nor concluilons cf the FEI. It ik the property of the FBI and is losned 10 yOur SgENcY;

it ang Its contents ate noOt to be distributed vLisige your spency.
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qneverend JONES had approximately
four to five bodyguards before he left Redwood Valley,
California. hReverend JONES took these body-
guards with him when nRe relocated in Ssn Francisco, /A,
?he had no knowledge whether these bodyguargs vere
armed or unarmed. ﬁ the bodyguards were

called Security and also known as Apostolic Guardian. NP
P he never saw a gun in the San Francisco Temple,
owever, he heard that there were guns there. *
the searches of members entering the Temple continue

in San Francisco. #everend JONES believed
there was a conspiracy aga m
+.

ns 1 n he PT Church by
deserters, or members who had left the Churchd {4}

‘lu&hll‘u’
-the Planning Commission, which was
made up of PT members close to Reverend JONES, began in Redwood

Valley. the Planning Commission really began to
develop after Reverend JONES had moved to San Francisco.
he was not a member of the Planning Commission and
ad never attended a Planning Commission meeting.

he did not know what the purpose or function o e anning
ission was, eince had never been at their meetings. D

e R

t
C

A s

¢

ffffff . e E——
Fthe following PT members were in the Planning
ommisslon and members of an inner core very close to Reverend
JONES ‘Uﬂ )

SHARON AMOS
TERRY BUFFORD /
JEAN BROWN

LEE INGRAM | W
JOHNNY BROWN JONES, Jr.

JIM RANDOLPH J
PAULA ADAMS

M he was originally attracted to
Reverend ecause Reverend JONES appeared to be a

bumanitarian and preached equality for everyone.
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Reverend JONES was not a religious man, and that he worked

7¢ .
L within the framework of a Church because it was profitable.

Reverend JONES often said he was the only
God that the members would ever see. Reverend JONES told the
members that if they waited for any other God, they would wait
the rest of their lives. in the beginning

Reverend JONES did do a lot oI good, and was responsible for

helping a great many people give up narcotics. P
ﬁﬁeverend JONES changed a oreat deal between the time he

irst knew him and the last days at Jonestown, Guyana. "u’
”discipline within the PT Church
was very strict. Smoking, drinking, and sexual misconduct
were not allowed. #Reverend JONES did not
want the members to have any n o do with outsiders.
AR, - .. K|

n TAYITE sk nd mrsmmsimem s dm T leem maa—ccavwe = Y
RCVoiIT UG JUVLHLO WwWalllbll EVELYOLLUE W AlVE CUNUNWIAL »
Ppunishment began with a few "smacks" in frent
o e entire membership.

the beatings
began to get more severe as time progressed, He stated that

Reverend JONES would call PT members cut of the audience to
administer the beatings. qeventually it

got to the point where the accused was brought before the
Planning Commission, and if they decided that he was guilty,
he was then taken before the entire memktership for punishment.
TN

Fham o me el omdmwes oA memer ool ovndewed o
HE Qe UV AlVh LEWYT Wi ally TiaiTLWLL AN

oC reatmen as a form of punishment. /u’

”he realized now that Reverend
JONES had used politiclians to serve his own ends, as he had
used the PT members themselves. Reverend
JONES moved PT members in mass from one area of California
to another to turn out the vote for favored candidates. _
when JONES supported MOSCONE for Mayor of Sa
ANCIECO AR

. hae gunnmoarted DT MATTY. 2rnd Droesdant COADTLDD
---------- i Biter MR wa WAk e Al A § R £

could not recall whether Reverend JONES had supported GDW
BROWK in the race for Governor of California.

-if Reverend JONES did support Governor BRO

w

it was not

(Y
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actgve a support as the other candicdates mentioned above.
*Reverend JONES was a very shrewd man, and that he
may have used the politicians names for his own gain after he

supported them., he had nco knowledge of a
trip made by Lieutenant Governor DI MALLY to Guyana.{]‘,

April i, 1978, he went to Guyana.
e received his tickets and made arrangements
or baggage with JIM RRNDOLPH. " each departing
member was allowed to take seven duffel bags with him.

took two duffle bags containing his belongings and five cuffle

bags that were furnished by the PT Church.
he does not know what the additional five @& e bags contained.

_at Georgetown, Guyana, and spent five days there
eiore continuing on to Jonestown. at

R - -y

CARTER, and taken to Lahama Gardens. HAROR
AMOS and XKAREN LAYTON were at Lahama Gardens.

— upon arrival at Jonestown, he
immediately realized that something was wrong. —
) the guards at the front gate leading to Jonestown were
armed with guns. #he had no knowledge of
how the guns were shipped to Jonestown. *

there were at least 20 to 25 weapons at Jonestown, consisting
of shotguns, rifles, and handguns. mhe aid
not know where the guns were kept, an e had no knowledge
of what was kept in Hut C-14. the weapons
were kept out of sight for a pe ime following the
defection of DEBBIE BLAKELY, because Reverend JONES feared

an investigation. a couple of weeks prior
to November 18, 1978, weapons were back out being carried
by the Security Force. (k

qthe Security Force at Jonestown,
Guyana, consisted of the following individuals:,“,

STEVEN JONES '
TIM TUPPER JONES
\ll

(%) }f‘

Y d 22_ {
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EFEORY RS AITITRY R LY

Ry The MUDRDNAL j
JOE WILSON

RONKIE JAMES I

RONNIE DERNIS

CALVIN DOUGLAS ‘ lﬂ[
JIM JONES, Jr. (Head of Security)

BONNIE SIMOM

TINITRA LNU (Last Name Unknown), black female, early 20's
BOR KICE

— Reverend JOMNES also had an Internal
Security Force, consisting of members of the FT Church that

spied on other members at Jonestown. you
could never be sure which members were part of this Internal

Security, and therefore had to be very careful whe you spoke
with at Jonestown. ~ unlike the paradise
they were promised, Jonestown was an armed camp where the FT

members were held prisoners.,t)

— prior to his arrival in Cuyana,
he had never heard Peverend JONKES talk of suicide. *
at Jonestown, Reverend JORES repeatedly tealked
[2) ying with dignity. Reverend JOKES
calleé it "Revolutionary Suicice.” Reverend JONES told the
pecple that he had the poison at Jonestown.
the term "white night" was a code word for "Revolutionary
Suicicde.” "“[

qfieverend JONES was convinced,

and had many members © e PT cormmune at Jonestown convinced,
that there was a CIA conspiracy against Reverend JONES and
the PT Church. he and a lot of the other

people at JonestOwWn Cid not believe this, however, they were
afraid to confront Reverend JONES with their opinion.{k/

' ” it was Reverend JONES' custom to
have two to ree meetings a week with all the members of the

commune. At these meetings various prcklems or projects at

(¥
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night
this

the commune were discussed. on Frida

they usually haéd classes in Socialism.
procedure changed during the last six weeks at Jonestown,
stating that Reverend JONES held meetings which were called
"Alerts" daily. Reverend JONES kept the

cormune members bus ay ancd night so that they were literally
exhausted. mhe learned at these alerts when
JONES asked the peo ey were ready to die with dignity,

not to refuse. he third day he was in
Jonestown, he conironte verend JONES, stating that he saw
no reason for suicide. he was beaten by
RONNIE JAMES and KENNY MC MURRAY, an rom then on he never
opposed Reverend JONES. (‘u|

at these alerts Reverend JONES

discussed problems that were confronting him and the PT Church.
*Reverend JONES' biggest problem was the
custogd ight over "JOEK JOHN," the son of GRACE STONE. -

* on alert nights the Security at Jonestown were
armed. Reverend JONES told the members of the PT Church that
‘this was for their own pr.o;c:ection, however,

he did not believe this. fiff B

qhe knows of one rehearsal in

drinking unsweetene ool-Aid, however, this occurred prior to

his arrival at Jonestown. *this was supposed
's courage by Reverend JOKES , w/

to be a test of the people
he could not recall any knowledge
of Reverend JONES m that Congressman RYAN would be

@ssassinated. Reverend JONES told the
people that RYAN was wor!:l.l ng !or the CIA and was out to get
Reverend JONES and the PT Church, ‘,
—Russian classes were being given
to the members of the Jonestown commune. Reverend JONES told
the people that the Russians had agreed to allow them into Russia.

/Yy

fave
%

e
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6/ q Reverend JONES knew he had to get out of
Guyana, that Guyana had been a bad choice. h

this was because they were unable to raise any crops in Guyana.
n one occasion a member of the Russian Embassy

accompanied by a Russian doctor, came to visit Jonestown.
“on another occasion a reporter from the
newspaper "Tass" was allowed to visit Jonestown(“'

mvery time a visitor came to
Jonestown everen staged an act to impress them.
G o these occasions the people were fed
very well, and that they were given t answers to respond to
any guestions asked. HReverend Jones hagd
threatened the people with their lives i1f they did not

give the correct answer to a question."u/

n to the beatings mentioned

[, T o Y e T2t A nla) [ R, - F RS . S M . -
apove, neveliclna Jubhihe dadlbl a Lol VUL pPulldSiuineiive aili
Extended Care Unit.

mhe Extended Care Unit

was a section of the c¢linic where individuals trying to escape

from Jonestown when caught were taken and kept for & couple

of days. *he individuals were drugged

until they were completely helpless. Hbr.
e Extence

LAWRENCE SCHACT knew what was going on in Care

Unit, and that Dr. SCHACT was not a qualified doctor. ?
this was another problem of Reverend JONES that

was aiscussed during the nightly alerts. The Guyanese officieals
requested Dr. SCEACT to come into Georgetown for licensing.

JONES told them not to push him too far or they would come

out and find 1200 dead bodies, HJONBS'

reply was relayed to the Guyanese Governmen rough SHARON

AMOS, PAULAR ADAMS, KAREN LAYTON, and DEBRBIE TOUCHETTE.,*’
— he had been planning an esc

from Jonestown for a couple of months Eefore the end. h

Sy hc planned to leave with

othing along elr escape route prior to e 18th of November,

( A/
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1978. _ on November 18, 1978, he saw an
individua ck up a parcel of clothing that he had hidden.
*Reverend JONES was on to his escape

plan, and felt that they would be coming after him. (0D
everend JONES knew of their escape plan.

to ask Congressman RYAN if she and her fam
with his party.

with Congressman RYAK, MARCY JONES “ attempted
to have him talk (P ovt of leaving Jonestown. MARCY
JONES asked him to stay, and stated that things were going to
change. # he knew she was lieing, and that
he told her it was a& mistake to be in Guyana. H

it was impossible to raise crops at Jonestown.
the members of the Jonestown commune could
not go on much longer continuing to purchase &ll of their

supplies. He believed that the PT would run out of money.
MARCY JONES told Y that Reverend JONES

mthat Reverend JONES
had enough money to keep them for e rest of their lives .(&/

he went to speak with Congressman
RYAN, an wished to depart
with RYAN's party. Reverend JONES asked
him not to leave with RYAN, and stated that he was free to
leave the next day knew Reverend JONES was lying.

he be allowed to leave with RYAN.
F he told Congressman RYAN they were going to have trouble
rying to get out of Jonestown. *he
believed Reverend JONES would go through with his suicide
idea rather than let everyone leave Jonestown./ﬂ/

mhe, 15 other PT members, RYAN, and
the newsmen got © e dump truck for the ride to the airstrip.
*he observed LARRY LAYTON speaking with

Reverend JONES. it appeared LAYTON was

e o L oA o W oo — o= 2 S b =i P I &

trying ONES to let him do sowmething.
hhe belives this because LAYTON kept clasping
s hands together in front of him in a prayer-like gesture ./y
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“ LAYTON put on & poncho and got on the truck
ining that he wanted to leave Jonestown. NNGNGDG

expla

ihe and other PT members leaving Jonestown attempted to

convince RYAN and Ambassador DWYER (phonetic), who was from

the Embassy and came to Jonestown with RYAN, not to allow

LAYTON aboard the truck. RYAN would not

listen to them. e and the other members

departing Jonestown remained on the truck while RYAN spoke

to the additional PT members wishing to leave Jonestown.

RYAN planned to leave with the people on the

truck and put them on a plane, and then return to Jonestown

for the other members wishing to leave.

at this time DON SLY attacked Congressman RYAN with & knife.

Attorneys GARY and LANE restled the knife away from SLY.
he really ¢éid not believe that the people were

going to get out of Jonestown./‘u)

— RYAN got on the truck and they
began to leave Jonestown. Ee stated that GARY and LANE remained

behind, and he does not know the reason that they stayed. Sl
I when they reached the front gate of Jonestown, JOE

WILSON got on the truck. As they proceeded along the road to

the airstrip, WILSON kept staring at the PT defectors in the

back of the truck. when they arrived at the

airstrip they got off the truck, and it started back towards the

gate to the airfield. there was only a

small aircraft at the airstrip, and they had to await a larger

plane. During this wait they demanded t{hat Congressman RYAN

have LAYTON searched before he was allowed on th LAYTON

was frisked, and the larger plane landed. %

LAYTON insisted that he get on the first plane. Following

the frisking of LAYTON, while he was still wearing the poncho,

JOE WI N walked up to LAYTON and shoock his hand.

ﬂthis is when WILSON handed LAYTOK a gun. -
as they began boarding the planes they saw the truck

coming back being followed by a tractor and wagon. LAYTON,

DALE PARKS, MONICA BAGBY, VERN GOSNEY, and TRACY PARKS boarded
the smaller aircraft. “
=t.he remainders boarded the larger aircraft,
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PXS observed the tractor and wagon

pulling up approximately 30 feet from the aircraft. )
= F

he observed RONNIE DENNIS, TOM
KICE, JOE WILSON, ALBERT TOUCHETTE, and RONNIE JAMES, on

the wagon being towed by the tractor.
STANLEY GEIG was driving the tractor pulling the wagon. At

this point the individuals riding in the wagon opened fire
on the aircraft. # the men were armed with
M-1l6s and a gun that was fe y a belt of bullets, which

appeared to be a machine gun. other
individuals aboard the dump truck were firing from the other
side of the aircraft, however, he could not observe the
individuals. he fought to get his seat belt

released and bent down as bullets were passing through the
aircrait, —

vellal "M}r
God loock what they've done t0O Pa
“observed
notice er ains splattered

the wagon circled the aircraft, continuing to fire at the
aircraft and proceeded away toward the gate leading out of

the airstrip. pilot revved the engine of
the aircraft attempting to take off.

& _head blown off, and

before
the door could be opened the

o S ikl e =5 " SR T § § =

door of the aircraft.

Fat ek ol -5 o

o r
e Wb WL

the pilot not to take off without The pilot
told

1 he could not get the alrcraft off the ground,
and all of the people exited the aircraft and ran into the
jungle.(l(,

returned to
t ; get the woundeG. Jney dragged the wounded
into the high grass because they feared that the gunman ma

come back to see if they had killed everyone. ‘
(Y
r
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b7 B trere vere Guya

nese soldiers at the airstrip when they
were being shot at. mwhy they
did not offer help, and they state ) ericans shooting
Americans." *the Guyanese soldiers did
give them a First Al it, and Ambassador DWYER (ph) called
the Guyanese Defense Force (GDF) at Matthews Ridge, Guyana.
hduring this time LARRY LAYTON approached
DALY PARKS and attempted to shoot him, however, the weapon
misfired. DALE PARKS wrestled the gun away from LAYTON.

hAmbassador DWYER (ph), although wounded
throughout the night to help the other wounded

imsel
_ . PT members. The survivprs were eventually transported to
ol : Georgetown by the GDF.(OW

, worke

: he has no knowledge of a PT "hit
_ ; list." at Ceorgetown he was told by

' STEPHANIE JOKES that STEVE JONES told EUGENE SMITH to get
rid of the defectors. the individuals he
considered possible "hitmen" are STEVE JONES, CALVIN DOUGLAS,
EUGENE SMITH, TERRY BUFFORD, and EANDY BRADSHAW.(”’

| mduring his stay at Jonestown, he
was aware at RITA ER was censoring all mail leaving

5 Jonestown. (ul

i qhe vas not that familiar with the

| operation of the radio, however he knows that they were using

codes on the radio. he was not aware of

what codes were being used. He stated that SHARON 2 d

KAREN LAYTON operated the radio at Georgetown.

not know who operated the radio at Jonestown, however, Reverend

JONES himself spent a lot of time in the radic room until he

began using narcotics. at San Francisco,

California, the radio was operated by SANDY BRADSHAW, JEAN

—— -

BROWN, and TOM ADA¥S,. (u

b HPM}LA ADAMS operated out of Georgetown,
Guyana, an at her job was Public Relations. _

|
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b7C -ADAMS manipulated Guyanese officials by the use of sex.(kj

m he had no knowledge of a bomb at
Jonestown. e sgtate at STEVE JONES and some of the top
security men were working with dynamite a couple of months
prior to November 1l8th.

JOHNNY JORES, Jr. operated as the
and was assisted by TERRY BUFFORD

- Soa == Y

— Dr. LAWRENCE SCHACHT operated a
shatby clinic at Jonestown, however, Dr. SCHACHT did have

some fairly decent eguipment. the clinic
was separate from the Extended Care Unit mentioned previously.
others working in the clinic were EDITH

DIANE LOUIE ROZYNKO, and JOYCE PARKS (DALE's

JOYCE PARKS was in Caracas on

PARKE, DALE PA
wife).

November 18, 1878. {‘W}

- he did not know of the cyanige
being at Jonestown. e stated that he had found hundred pound

bags of "mono floro phosphate,"” and thought that it was an
insecticide, RUSSELL MOTEN tcold him that

it was poison. he did not know who ordered
this, however, that it had been delivered on the "Cudjoe,”

the boat that the PT used to get back and forth between Jones-
town and Georgetown. he also thought that
the PT owned a ship named the "Albatross," however, he learned
from newsmen later that the PT Church leased the sghip.
the operators of the ship were CHARLIE TOUCEETTE
and RICHARD JANERO, who was aboard the ship as a buyer.
they had an outside crew that actually did the

manual labor aboard the ship. | W)

_he knew of no drugs being produced
or used at Jonestown, Other than those in the Special Care
Unit. *thoresene (ph) and valium were used

pecia are Unit.

in the towards the end
Reverend JONES was using drugs, and he believes that his nurse,

Y
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ANNIE MOORE, was administoring the drugs.(ul
Fthe people at Jonestown were making
dolls to se n Georgetown at Christmas to earn additional

money. l,
he did not have knowledge of how

much money !!e !l !!urc! possessed. the

only knowledge he had was what MARCY JONES told him before he

left. This was that Reverend JONES had enough monex to take
care of everyone for the rest of our lives.
P ‘e has no knowledge of bank accounts or where money is

t.{W\)
throughout his association with

PT Church Reverend JONES had set up interracial marriages,
and wanted white families to adopt black children,
did not believe in this. |}

w the following information on the
1s listed below: |4}

TIM JONES, white male, adopted son of Reverend JONES.

Pnot believe TIM JONES would carry out violence to
the extent some others might.{W) _

TIM JONES, black male. ¢ MAf

individua

JIMMY JONES, Jr., Head of Security, adopted son of
Reverend JONES,. ould not rule out that
JIMMY JORES, Jr. would try and get some of the defectors.( \‘I

EDDY CRENSHAW, truck driver.

he
drove them to the airstrip of November !!, 1978. -

he alsoc drove back with the Security people that
shot at the aircraft. Believed dead.l \"

b2
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BERBERT NEWELL, black male, early 20's.
he was part time Security and member of the basketball team.
in the same position as JIMMY JONES, Jr.

= and TIM JONES.({{)
'; r -
b JOHNNY COBB, black male, 20-21 years. Security, and
5 member of basketball team.(w)
- } JOHNNY JONES, Second or Third in command at Jones-
i’;_d town. Black male, adopted son of Reverend JONES. Associated
&= with administrative side of operation.{¥
-

‘ MARK CORDELL, white male, 18-19 years, member of
SE Security Force. Believed dead. (k,
1¥.£.'£ JIM MACELVANE, handled real estate at Los Angeles
Y for the last two years. At Redwood Valley was in charge of

Security. Died at Jonestown. {u)

e BILLY OLIVER, believed dead, might have been Security

Patrol. / u’

STEVE JONES, white male, son of Reverend JONES.
Believed to be one of the most dangerous members of PT.
"Hot Head."(]

LEE INGR2M, black male, 40's, the basketball team
¢ coach. Husband of SANDY BRADSHAW. — he would
G not trust INGRAM,. u)

DA
the brick factory at Jonestown

CALVIN DOUGLAS, black male, 19-20 years, Security
Guard and basketball team. Alive in Georgetown. 4,
"'

P e i ainnd
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CLEVELAND NEWELL, black male, 25 years, Security,
believed dead. fu’

BONNIE SIMON, member of Security, believed dead/ y
PAUL MC CANN, white male.f{¥/

PAULINE GROOT, white femal believed dead. Chemical
Engineer, very intelligent person. fﬂ/

TOM GRUBBS, white male, 35-40 years, school teacher.
GRUBBS built box half buried which was used to dry grain,
and to punish PT members at Jonestown.'/"

MARIE RANKIN, worked on insecticides. Very loyal
supporter of Reverend JONES. ( b'

TERRY BUFFORD, white female, very close to Reverend
JONES. Capable of devising strategy JONES used. ()/

JEAN BROWN, white female, 40's, used to be a school
teacher. Very high echelon PT member.,)/

RENNIE KICE, black female, BOB KICE's wife. Believed

dead. (?I :

LORA JOHNSTON, white female, 28-30 years. Loyal to
Reverend JONES, however, she made too many mistakes to be

trusted./ 2(/

VERA YOUNG, not known-fl/

JUNE CRYM, handled Finances at San Francisco Temple.
Very close to Reverend JONES. /W

MIKE PROKES, white male, 35 years. Handled Public
Relations in Georgetown. It was his job to keep the Guyanese
Government satisfied. PROKES, TIM CARTER and MIKE CARTER,

a white male, 24-25 years, were apprehended with $500,000 ard
2 letter to the Russian Embassy.,”/
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TIM CARTER, white male, 28-30 years.(‘,}

SANDRA INGR2M, also known as (aka) Sandra Bradshaw,
white female, 30 years. Top echelon PT member. She would
be dedicated enough to carry out any plans Reverend JONES
may have made. (u,

,7C auoy rrowers, not known (Y ¢/

JIM RANDOLPH, white male, early 40's, in San Francisco,

Lk e

3
{
e
®
>

\,q in charge of transporting PT members to Jonestown./u}

- 3

fo g HARRIET RANDOLPH, white female, wife ©of JIM. Attended

- Law School, however, does not believe she finished. The same

< classification as BRADSHAW and JEAN BROWN.} W)
' LEONA COLLIER, black female, believed to be in San J

Francisco. Very close to Reverend JONES, not believed dangerou y

—a DALE PARKS, son of GERALD PARKS, Paramedic. Trained
at Santa Rosa College JUf ‘

7c BURRELL WILsoN, not known AW
© CLAIRE JANARC, white female. Operated care center,
Redwood Valley, California. Arrived Guyana, November 18, 197BI "/
RICHARD JANARO, white male, husband of CLAIRE. On the

Albatros, operating as a buyer for Jonestown.,ul

. DON BECK, white male, 30-35 years, school teacher at
Ukiah, California.( Uy

2 ' BONNIE BECK, white female, 30-35 years, wife of DON.

-4 Lived at the Care Center or Ranch with JANARO.‘U,

S

L MARIE KATSARIS, white female, very high echelon PT

eat mmber. Her brother accompanied Congressman RYAN to Guyana.

Believed dead. 1)

|



BQ 89-495

PAULA ADAMS, in Georgetown, knowledgeable of radio
and codes, very high echelon PT member. Engaged in sexual
activity with Guyanese officials to further PT cause.,}}

TISE LEROY, white female, 55 years, very intelligent,
accountant. Believed dead w

CHUCH BEIKMAN, white male.

Uneducated, illiterate.
In jail at Georgetown because of AMOS killing W

JOYCE TQUCHETTE, white female, 45-50 years, CHARLIE
TOUCHETTE's wife. Believed dead.(“’

CHARLIE TOUCHETTE, alive on the ship Albatros .[u,

MICHELLE TOUCHETTE, white female, 1B years. Believed
dead. (u'

MICEAEL TOUCHETTE, white male, 22-23 years, drove
2 caterpillar at Jonestown and merber of basketball team,.
—

Believed

to be alive in Georgetown and as dedicated as his father CHARLIE.
MIKE TOUCHETTE would carry out any plans of Reverend JOKES if
: they exist ‘lﬂ

STANLEY CLAYTON, black male, 30's, left Jonestown
during killing.{¥y|

MARY LEE BOGUE, white female, 18~19 years, loyal to
Reverend JONES. Believed deadf Y

TOM BOGUE, white male, 17 years, MARY LEE's brother.
Left Jonestown —

(i
b’?C, -( TINA BOGUE, white femzale, 23 years. -
uy

ODELL RHODES, black male, 35 years. Worked with
problem children at Jonestown a2nd ran Public Service (form
of punishment, manual labor).

Believed mlive in Georgetown.

(“f
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TIM CARTER, white male, 28-30 vears. In Georgetown.’ﬁ,

b7 ¢ VERA INGRAM, not known Y ¢/

JIM COBB, left the PT Church. Helps run a Kuman
Freedom Center at San Francisco. COBB was at Jonestown as a
concerned relative.‘u,

The following description obtained

! through observation and interview:( /

Name

Alias

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Fair

Eyes

Scars and Marks
Previous Employment

Social Security Number
Relatives

T I U S

Previous Arrests
Destination Point

Other Relatives

RIE




FD-302 (Rev. 1}-27-70)

rL-£RAL BUREAU DFINVEFHGA&HA‘

Dote ef tronscription 12/29/78

F member of the Peoples' Temple
b:7CL/ (PT), Jocnestown, Guyana, was interviewed at John F. Kennedy

International Airport (JFKIA), Hangar 17, Queens, New York

(NY) . Hadvised of the identity of the interviewing

- \ Agent and ¢ e nature of the interview. United States
S

Secret Service (USSS) Agent was also present during
\ the interview. M@wing information re-
garding the PT an e Jonestown facility: /;‘)

first became associated wi
when she was approximately
Joined the church at that time
the keginning the church congregated at the
and then at various locations until the

AR

ia
......... la.

went to P in San Francisco

at Jonestown

While at Jonestown her jobs
ut occasionally she worked in
£he stated that both she and
wi e situation at Jonestown and decide Yy would attenmnpt to
escape at the first given opportunity. They felt that they were
prisoners and were actually afraid for their lives if Reverend
JONES knew they were planning to 1eave./’/

- ‘ tried to escape by running into the bush. They -
. ~ were subsequently caught and brought back to Jonestown where they

! were placed in leg irons. They were kept under armed guard and
made to work extra hours. This wes allegedly the beginning of the
punishment known as Public Service. Public fervice was extended
work hours that individuals were made to perform for the infraction
vf any of the rules at Jonestown. People on Public Service in

|
j addition to working extra hours were also made to exercise and to
f [ run to their meals and various chores.

Reverend JONES determined
the length of time one was to serve on Public Service./’

all their money and property prior to going to Jonestown. After

- {1"}/

Cgor

Interviewed on 12/2 1/78 ot Queens, New York File ¥ BQ 89-495

O .
by B mk Dete dicroted 12/26/78
This gorument containe nerther recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is losned to
Your agency; it and its contents Are not to be diatribited cutside your azency. Fei/po)
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arriving there they realized that they had made a mistake.
She said that the living conditions were terrible, the food
was not ample, and all the mail was censured.
have no intentions of remaining affilia

b1¢

was then asked specific questions re-
garding e Iollowing underlined topics. Her responses are as

follows ((/

o < . . AW
Signed and Oral Oathg u/

Approximately six yeaxs ago while at the PT in Redwood,
California, she recalled Reverend JONES asking the church members
to think of the worst possible thing that they could do that was
against the law. He then asked them to write this down on paper
ir. the form of a confession and that he would hold these documents
to insure their loyalty to both him and the PT. She said she was
very young at the time and does not recall whether she wrote a
confession or not. She also recalled that while in San Francisco
at every meeting of the PT (which was four or five times a week)
everyone was made to sign a blank sheet of white paper. These
= were referred to as "meditation papers" and she believed these

o were used in the same fashion. She did not recall signing any
- papers since her arrival at Jonestown.,“%/

Persoral Bolyguards for JONES (HV

JONES had no specific bodyguards, however, there was
certain trusted members of the Security Force that were con-
stantly with him, JOHNNY JONES appeared to be his personal

- guard when in San Francisco, however, at Jonestown it seemed that
differernt individuals took turns. There were always two armed
guards outside JONES' house during the evening hoursr‘y
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pruasf
wy
Did not have any knowledge ©f either the use or
production of drugs at Jonestown. All drugs, both medicinal and
agricultural, were maintained in one storage hut. Upon anyones
arrival at Jonestown they had to turn in all drugs, even
asperin, at this particular building{.q

she was at sne would know if narcotics
were being grown in any quantity.(u,

Regarding the manufacturing of dolls, they were made by
the senior citizens at the camp and were sold in Georgetown and
an area called "up the river". (W

. The PT cperated two boats, the smaller being called
the "Cudgel" and the larger being the "Albatross". She did not
have any knowledge as to the use of these boats other than
routine transporting of supplies and people to Jonestown. She
recalled JONES saying at a meeting once, never to admitt that
we owned the "Albatross". Ee did not want the officials of the
Guyana government to know.(u’

Soviet or Cuban Association,.v

Two or three Soviet officials visited Jonestown
approximately two months ago. No names were recalled, however,
one was believed to be a doctor who came to give JONES a
physical. She did not recall them addressing the members of
the PT, but related that at that time she was working late in the

and did not make all the meetingS(u'
JONES coften mentioned that if all went well at Jonestown

they would eventually move the community to the Soviet Union. Mo
one took these statements seriouslf.
/

239



BOQ 89-495

Weagons‘ «/

Weapons were carried by certain members of the
Security Force at Jonestown. She does ncot recall seeing any
handguns, but said they had guite a few rifles. She could not
give an exact number, but estimated 20 or 30. The PT was also
in possession of approximately 20 long and cross bows. TOM
GRUBBS instructed the people as t¢ their use. When called on
alert to guard the camp many of the pecple were issued knives
along with the above mentioned weapons.‘u/

She often saw STEVEN JCNES and MIKE TOUCHETTE by the
piggery carrying long rifles with scopes. She recalled
Peverend JONES saying that STEVEN kept weapons at his house.
She related that STEVEN JONES made a statement to the press in
Guyana that no weapons were kept at Jonestown.(u)

Eut 14 was where the heads of the Security Force re-
sided. B8he often saw weapons going in and out of the building,
but did not know if they were stored there. She had no knowledge
of how the weapons were shipped to Jonestown. She also had no
knowledge of any nuclear device, however, she believed that
PAULINE GROOT could possibly make a bomb. She heard that GROOT
worked with Dr. SCHACHT on such a borb that would be used against
the soldiers of Guyana if they should ever attack Jonestown.

She was not aware of any weapons training at Jonestown except
occasionally with the bow and arrow{

In the temple at San Francisco people were told that
certain security guards carried guns in their attache cases,
however, she never observed these weapons. There was a Z24-hour
Security Force at the temple in San Francisco. (Uq

Dr . LAVRENCE SCHACHT( W

Reverend JONES paid for
[afal b g Wol
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an extreme change in his manner after being at Jonestown.

He cften walked around talking to himself. He was constantly
shaking and appeared to be 2 sick individual. He was not very
well liked by the people of Jonestown. She understood that
Reverend JONES told both Dr. SCHACHT and GEORGE TOUCHETTE to
prepare the poison the Saturday of the mass suicide.
Approx:l.mate;y one month Pfi@f to the suicides DALE PARKS, while
unloading supplies from the boats, observed several cases of
cyanide. He called the agronomists to find out if they ordered
it as some form of insecticide, however, no one had knowledge as
to who requistioned it. The cyanide was then placed in a

storage hut with other chemical supplies and was not seen again. {1’

Centingency Plans, Assassination Plans, Hit Llsy (77

oAy Cha o A ~r Y« L2 SN
AYS AWl T Wi =T X AP WL B — ] wllc DG&H Ak Ll

'S .
J [ L=

individuals that were very close to JONES would be knowledgeable
of any such plans. She emphasized that although she has been
associated with the PT for a long period of time, her jobs were
renial in nature and she would not be privy to such information.
She felt there may be a chosen few within the organization that
would have possibly been assigned to kill certain defectors of the
church suvch as the STOENS, MURTLES, DEBBIE BLAKELY and others, but

does not know who they would be. She did not have any knowledge
rpuarr’1nu any nlans for nurderlna nubllr- offj c1alg{#i

WMad =mtravra AF any

Criminal Offenses(u[

No specific knowledge of any individual member of the
PT that is a fugitive from justice. She recalls though at
different meetings Reverend JONES would single out an individual
anéd tell the congregation that that person was wanted by the
police and that he was saving him by keeping him within the PT{ul

Radio Operation ( lq

Had no knowledge of codes or operating procedures of
radio at Jonestown. She provided the following names as known

(4
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radio operators: (IM

1) TERRY CARTER
2) SANDY JONES
3) HARRIET TROOP
4) CAROLINE LAYTON
5) KAREN LAYTON W
6) The CARTERS (
7) MIKE PROKES
§) MARYANNE CASSANOVA
9) SHARON AMOS
10) MARIA KATSARIS
11) PAULA ADAMS

MARYANNE CASSANOVA is believed to be the only one
still alive that would have knowledge of codes.‘ U

MARK LANE, CHARLES GEARY(TV

No knowledge of above individuals except that they
are both attorneys for the PT. LANE was observed at Jonestown
on two occasions while GEARY was there more often.(‘.,

Vhite Nights, Alphas (¥

These were meetings called by JONES when he had a
special message he wished to convey to the members. He usually
called these when something was bothering him or when someone
tried to escape. They often discussed at these meetings how if
anything went wrong at Jonestown, they would take their lives.
Everyone was required to attend.{l,

m the first White Night or alert was
called September 9, . he recalls the date because the

incident had such impact in her and she thought for the first
time that she may actually die. ( U,
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At this alert everyone was called into Jonestown.
They were told people were coming to invade the camp.
Everyone was armed either with weapons, knives, sticks or bows
and arrows. They were then taken to surround the perimeter of
the camp. It was then that she actually realized that she was
to give up her life. They were also instructed that if anyone
saw another member trying to leave his or her position they
were to kill them.("’

At another alert approximately six months ago an actual
suicide ritual was practiced. DEBBIE BLAKELY had defected from
the PT, this upset JONES quite & bit. Fe called an alert and
asked everyone to drink flavor aide that allegedly contained
peison. After drinking the potion they were told to go outside
to sit down and die. Several people refused to drink the flavor
aide, however, JONES engaged them in a long debate and eventually
everyone yielded. {‘"

A White Night was called at approximately 3:00 PM the
afternoon before Congressman RYAN was killed, Everyone was
called to the Pavillion ot arrive until the meeting
was just ending. She was instructed to go home and get dressed
and return at 5:00 PM. Everyone was drilled as to the proper
responses they were to give if questioned by RYAN or his party.
She did not go back to the Pavillion at 5:00 PM; she went to the
senior citizens building and visited friends. fl/

Bribery or Influence of Officials ,y’

Would not have access to such information. Recalled
that while in San Francisco she would do door-to-door canvassing
at election time for certain officials. This was directed by
JONES who gave the names of the officials they were to back.

She does not recall specific candidates other than Presidént
CARTER and MARSCONI? ]}
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Security Force, Angels (u,

Not familiar with the term "Angels". There are two
or three Security Forces within the PT. Two were responsible
for guarding the settlement and the other responsible for
internal security of the organization. With reference to in-
ternal security, JONES would plant certain individuals among
the workers, trying to gain their confidence, and ask such
questions testing their loyalty or to see if they were planning
an escape. As a member of the PT you were responsible to write
up anyone who you thought might be disloyal or knew anything
about escape. Therefore, no one could trust each other, for
the identities of the internal force were not known. JONES
constantly stressed the importance of this write up for he said
the Central Intelligence Agency (CIA) and the Federal Bureau of
Investigation (FBI) had infiltrated the membership. These
write ups were submitted to RITA TUPPER, EVA JONES, ROCHELLE
HOCHMAN and MARIA KATSARES.( )}

The other two security factions consisted of the trusted
heads of Security and the Regular Security force.l]v

" The security heads were responsible for issuing weapons
and scheduling the security watch. The security heads are listed
as follows: JIMMY JONES, TIM JONES (DAY), JOHNNY COBB JONES,
CAIVIN DOUGLAS, JOE WILSON and BOB KICE./”’

The regular security force consisted of TIM JONES
(NIGHT), CLEVELAND NEWELL, PANCHEO (GARY) JOHNSON, CAKDELL NEAL,
DANNY MARSHALL, TEDDY MC MURRAY, TOM KICE, RONNIE JAMES, JIM
MC ELVANE. There are other security members who she can not
recall at this time as well as people who were field workers or
mechanics that were callzd upon to perform security duty on a

regular Lbasis. (lq,
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Planning Commission (PC{ W

The PC consisted of the most trusted members of the
PT. These were the people who shaped the policies and programs
that ran the PT. The final word for policy was always JONES',
however, these people had a lot of influence in the initial

forming of these policies. She believes the following are
members of the PC who are still alive: CHARLIE TOUCHEETTE, DERBIE
TOUCHETTE, PAULA ADAMS, LEE INGRAM, STEVEN JONES, SANDY PBRADSHAW,
TERRY BUFORD, CHRIS KICE, KATHY TROOP, TIM CLANCY, DEBRIE EVANS,

VERA YOUNG. { ]}

Extensive Care Unit (ECUJU’

This was a part of the hospital at Jonestown wvhere
those who attempted to run away from the settlement were brought.
There also was a period when several people tried to commit
suicide (&Bher than stay at Jonestown, these people also went

tc ECU.

At ECU the people were kept under constant guard and
were heavily sedated. They were not allowed out of ECU except
to take an occasional shower. (¥

. Individuals that she knew that had been committed to

ECU are: . (Ur‘l

PATSY JOHNSON /
RICKY JOHNSON
(First Name Unknown) (FNU) COSTELLO

AQUENTTA ROBERTS ( »wy
GARY NORWOOD :
KEITH GUY l

fo
PAULA ADAMS \1{[

ADAMS was a close and trusted worker of Reverend
JONES who remained in Georgetown the majority of the time. Her

(™

'v‘;j

¥ wf §



S o

b7C

BQ 89-495

main function was that of public relations. She often hosted
parties for officials of the Guyana government. She wac

dating a particular Guyanese official for about five years,
* does not recall his name or position. She
relate at ADAMS had to be extremely trusted by JONES because

it was forbidden for ‘any member of the PT to associate or date
an outsider. She has no specific knowledge of sexual
blackmail on the part of ADAMS or JONES(",

Assassination of Congressman RYAN,,,
: _ : - . _ L

The BOGUE family had planned to escape several months
prior to the arrival of Congressman RYAN. They had hidden some
of their belongings in the bush in anticipation of such an
escape. They had heard a rumor the night before the mass
suicides that RYAN would not be leaving Guyana alive. The source
of this rumor was DONNA PARKS, a laundry worker who died at
Jonestown. The BOGUEs were planning their escape with the
SIMCNS and the PARKS, They met thé Friday before and the morning
of RYAN's death and decided this would be the day to go.(*/

The BOGUEs and the SIMONS met at the sawmill at
Jonestown to plan their escape, however, someone had discovered
their luggage hidden in the bush and they were made to go back
into the town proper. It was then that they decided to tell
Congressman RYAN that they wanted to leave with him. RYAN made
them sign statements to the effect that they wished to leave and
also took an oral statement, on tape, as to the same. , ¢/

The BOGUEs were then told to get on a truck along with
the PARKS family, MOWICA BAGBY, VEFRN GOSNEY, LARRY LAYTON,
WESLEY BRIDENBACK, JIM COBB, a group of concerned relatives,
the press and RYAN's aide. ED CRENSHAW was the driver. i/

At one point while they were waiting to leave STANLEY
CIEG got into the truck and drove it into a pocket of mud. A
short time later the truck was pulled out and they started to
leave. As they were leaving they heard screams from the Pavillion

(¥
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area. They stopped the truck and returned and picked up

Congressman RYAN. They had determlned that DON SLY had tried
to stadb the Congressman at that time. The defectors (BOGUEs
and PARKS) tried to warn RYAN's entourage that there would be
further trouble and that it was wrong for LARRY LAYTON to be
with them. They were then told that they were alarmists and
that everything would be all right. As the truck approached
the front entrance of Jonestown it was stopped. JOE WILSON got
aboard, checked out the truck and remained for the rest of the
ride to the alrnort-'laal

At the airport as RYAN was conducting a brief press
corferenc poke to LAYTON and- asked him why he was
leaving. He responded that his mother had recently died and he
wanted to leave. She did not believe him., As LAYTON walked
across the field to a smaller airplane she saw JOE WILSON pass
LAYTON a handgun told RYAN what she saw and RYAN

assured her he wou ave everyocne searched.

She then saw STANLEY GIEG driving a tractor toward the
airstrip. They knew trouble was coning so they started boarding
the large airplane. RYAN and the press remained on the airstrip.
She stated to hear pOpping noises and saw the windows on the

e e dindaly dinekad & o
airplane shatter, she immediately ducked to the floor. She

locked toward the rear of the airplane and saw PATTY PARKE shot
in the head. the briefly looked out the window from a crouched
position and saw the heads of BOB KICE, TOM KICE and she thinks
JOE WILSON on a tractor adjacent to the airplane. The shooting
continued for about five minutes. EENA and TOMMY BOGUE managed
to shut the door of the airplane. i

After the shooting stopped the survivors on the airplane

decided thev would make a2 run for the bush They were fearful

Nl o e e Nt e b i Pl = e — L I N LR LA |

that others would return and kill them all. Vvhen the door was
opened several of them ran straight into the jungle.

saw a wounded newsman lying by the airplane. She attehpted to
help him and convince him to hide in the bush. At this time the

( v/
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the situation appeared to have calmed down and she saw the

other bodies lying on the airfield. She saw Congressman

RYANIl's body on the ground and observed he had been shot in

the face. She helped collect the bodies and put them in & shack
at the airfield. ¢the remained at Port Kaituma at the Rum Ehop
overnight and Sunday she was taken to Georgetown in the custody
of the Guyana police.

informatior. as to brief
PR cescription, access to weapons (W), members of the PC, position
| held, alive or dead and present location, regarding the
following individuals: 1‘9
TIM JONES - whte/male, alive, scn of Reverend JOKIS,
PC, head of security, issued weapons.

— JIMMY JONES, JR - black/male, alive in San Francisco,
PC, security head.

EDDY CRENSHAW -~ black/male, possibly dead, truck driver,
wanted to get out of Jonestown.

HERBERT NEWELL - black/male, azlive, worked on "Cudgel",
blamed survivors for what happened at Jonestown, trustec by JONES,
not necessarily PC.

JOENNY COBR JONES - black/male, alive, San Francisco,
security worker (W). k&

JOBNNY JONES - black/male, dead, PC, public relations
viork.

MARK CORDELL - w kte/male, alive, good friend of STEVEN
JONES, security, possibly living with father in State of
Washington.
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